
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. 'Αδεια απουσίας της Βουλευτού κ. Θ. Μπακογιάννη, σελ.

1459
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από τις γυµνασιολυκειακές τάξεις Καστελόριζου, σελ.
1467

3. Ανακοινώνεται απόφαση του Προέδρου της Βουλής µε
την οποία συγκροτήθηκαν, οι προβλεπόµενες από τον Κανο-
νισµό της Βουλής, Ειδικές ∆ιαρκείς Επιτροπές, σελ. 1454-
1458

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1439
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1440-1453
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 23ης Νοεµβρίου 2010, σελ. 1454
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων:
i) σχετικά µε τους συµβασιούχους αναπληρωτές εκπαι-

δευτικούς που πληρώνονται µε το ΕΣΠΑ κ.λπ., σελ. 1459
ii) σχετικά µε την µετεγκατάσταση του 1ου ΕΠΑΛ Κορίνθου

λόγω ακαταλληλότητας του κτηρίου κ.λπ. σελ., 1460
β) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε την αξιοποίηση του Β' Νοσοκοµείου "Άγιος Παύ-
λος" της Θεσσαλονίκης ως Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου
κ.λπ., σελ. 1462

γ) Προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας, σχετικά µε την κατοχύρωση από την Ο.Λ.Π. Α.Ε. των
δικαιωµάτων των ναυτικών στην προκήρυξη διαγωνισµού για
τον πλειστηριασµό της εταιρείας G.A. Ferries, κ.λπ., σελ.
1464

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις προθέ-
σεις της Κυβέρνησης για την αύξηση του ιδιωτικού χρέους
της χώρας µας, για την αναθέρµανση της αγοράς κ.λπ., σελ.
1466

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την εγγραφή των κονδυλίων για τους Μεσογειακούς Αγώ-
νες στον προϋπολογισµό του 2011 κ.λπ., σελ. 1468

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-

καιωµάτων, Εσωτερικών, Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και
Αποκέντρωσης, Οικονοµικών και Εθνικής Άµυνας κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: "Εξορθολογισµός και βελτίωση στην απονοµή
της ποινικής δικαιοσύνης" κ.λπ., σελ. 1469

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ Ι. , σελ. 1464, 1465
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 1464, 1465
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α. , σελ. 1462, 1463
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π. , σελ. 1468
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ. , σελ. 1459, 1460
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β. , σελ. 1460, 1461
ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ. , σελ. 1468, 1469
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β. , σελ. 1462
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π. , σελ. 1466
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ. , σελ. 1466, 1467
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ. , σελ. 1462, 1463, 1464
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1459, 1460, 1461,

1462
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Αθήνα, σήµερα στις 22 Νοεµβρίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Μαυρίκο,
Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Πανελλήνια Ένωση Εργοληπτών Γεωπόνων Έργων Πρασίνου αι-
τείται την άµεση εξόφληση λογαριασµών έργων πρασίνου.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Νικολάου Νοµού Λασι-
θίου Κρήτης αιτείται την εξασφάλιση του αναγκαίου προσωπι-
κού, ώστε να παραµείνει η Σπιναλόγκα ανοικτή και το χειµώνα.

3) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ελληνική Οµοσπονδία
Θαλασσαιµίας αιτείται την εκκαθάριση των δαπανών για τα ανα-
λώσιµα υλικά αποσιδήρωσης που χρησιµοποιούν οι θαλασσαιµι-
κοί από τον ΟΠΑ∆.

4) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Γιάννης Γαλανός
αιτείται να υπάρξει πρόβλεψη στο νόµο για προφορική εξέταση
των µαθητών µε αναπηρία ή µε ειδικές ανάγκες καθώς είναι αδύ-
νατη η γραπτή αξιολόγησή τους.

5) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μπητσιάκης ∆ηµήτριος κάτοι-
κος Νοµού Πέλλας αιτείται την επίλυση του συνταξιοδοτικού του
ζητήµατος.

6) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Παρασκευή Βένου ζητεί να ενη-
µερωθεί για θέµατα που αφορούν την άδεια άσκησης
επαγγέλµατος βοηθού νοσηλευτή.

7) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Κωνσταντίνα Γογγάκη, Επί-
κουρη Καθηγήτρια Φιλοσοφίας του Αθλητισµού στο ΤΕΦΑΑ
ΠΑΝ/ΜΙΟΥ ΑΘΗΝΩΝ καταγγέλλει την κατάσταση που επικρατεί
στο ΤΕΦΑΑ και αφορά τη λειτουργία του.

8) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Προσωπι-
κού ∆ΕΗ εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τη χορήγηση του
ποσού των 500.000 ευρώ της ∆ΕΗ στη συνδικαλιστική οργάνωση
ΓΕΝΟΠ/∆ΕΗ.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου Κη-
φισιάς εκφράζει την αντίθεσή του στην καθιέρωση πλευρικών
διοδίων στους κόµβους της περιοχής του ∆ήµου Κηφισιάς.

10) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, και Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο κ. Ξα-
ντινίδης Θεόδωρος αιτείται να του δοθεί άδεια ασκήσεως επαγ-
γέλµατος από τις υγειονοµικές αρχές.

11) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Ελασσόνας
Νοµού Λάρισας αιτείται να µην γίνεται απευθείας ανάθεση στα
στρατιωτικά πρατήρια του Βόλου και της Λάρισας, αλλά να συµ-
µετέχουν και αυτοί στο διαγωνισµό.

12) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Λακωνίας αι-
τείται να εφαρµοστούν οι διατάξεις των άρθρων 1 έως 13 του ν.
3888/2010 για την αποφυγή λαθών και προβληµάτων κατά τη δια-
δικασία της περαίωσης.

13) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Παραγωγικός Συνεται-
ρισµός Νέας Αγχιάλου «Η ∆ΗΜΗΤΡΑ» αιτείται την συνέχιση της
λειτουργίας του Αστυνοµικού Σταθµού Νέας Αγχιάλου, Νοµού
Μαγνησίας.

14) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Παραγωγικός Συνεταιρι-
σµός Νέας Αγχιάλου Η ∆ΗΜΗΤΡΑ αιτείται την συνέχιση της λει-
τουργίας του Αστυνοµικού Σταθµού Νέας Αγχιάλου, Νοµού
Μαγνησίας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’
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15) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κ.κ. Παγωνάς Νικόλαος, Πάσσα
Μαρία και Σουλτάνη Αµαλία, υπάλληλοι των ΚΕΠ εκφράζουν τη
διαµαρτυρία τους για την κατ’εξαίρεση µετάταξη εβδοµήντα
πέντε εργαζοµένων στα ΚΕΠ, που αντιµετωπίζουν διορισµό µα-
κρυά από τον τόπο κατοικίας τους.

16) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία ∆υτικοµακεδονικών
Σωµατείων Αθηνών αιτείται να πληροφορηθεί τις σηµερινές θέ-
σεις για το ζήτηµα της Μακεδονίας για την περίπτωση ένταξης
των Σκοπίων στο ΝΑΤΟ.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πώληση δύο
οικοπέδων του ΟΣΕ στις περιοχές Αγίου ∆ιονυσίου και Αγίου Αν-
δρέα Νοµού Αχαίας.

18) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Νοµού
Φωκίδας εκφράζει τη διαµαρτυρία του προς τη µεταλλευτική επι-
χείρηση S&B Βιοµηχανικά Ορυκτά, επειδή αναγκάζει του εργα-
ζόµενους της να εργαστούν και τις Κυριακές µη χορηγώντας
ρεπό.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον κίνδυνο µη υλο-
ποίησης του αποχετευτικού έργου στις περιοχές της αρκτικής
πλευράς Πάτρας και στην Ηρώων Πολυτεχνείου, Νοµού Αχαϊας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανησυχία για
το πότε θα παραδοθεί για χρήση το υπό ανακατασκευή κλειστό
γυµναστήριο στο Κουκούλι Νοµού Αχαϊας.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται στις άσχηµες συν-
θήκες που επικρατούν στο τµήµα Επειγόντων στην Παθολογική
Κλινική του Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Πατρών.

22) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργα-
ζοµένων Οργανισµού Σχολικών Κτιρίων Α.Ε. εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την ένταξή του στις ζηµιογόνες ∆ΕΚΟ κ.λπ..

.
23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε

δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι δεν κλήθη-
καν για την περαίωση γιατροί του Νοµού Αχαϊας που φέρονται να
εµπλέκονται σε υποθέσεις φοροδιαφυγής.

24) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Γιαν-
νιτσών αιτείται την επίσπευση των διαδικασιών για την αποπε-
ράτωση του έργου ΓΙΑΝΝΙΤΣΑ ΙΙΙ, ώστε να παραδοθούν στους
δικαιούχους οι εργατικές κατοικίες.

25) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ-
∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την αυτόµατη κατάργηση του µη-
χανογραφικού δελτίου εισαγωγής των ΑΜΕΑ µε σοβαρές χρό-
νιες παθήσεις στα ΑΕΙ και ΤΕΙ.

26) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Φωτεινή Τσιαβα-
λιά Πληροφορικός αιτείται το µάθηµα της πληροφορικής να
υπάρχει, ως υποχρεωτικό, στο Γενικό Λύκειο.

27) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ειρήνη Ιατρού Εκ-
παιδευτικός ΠΕ15 διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση κάλυψης
των θέσεων των αναπληρωτών εκπαιδευτικών του µαθήµατος
της Οικιακής Οικονοµίας.

28) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ - ΣΠΕ-
ΝΤΖΑ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Προσωπικού ∆ΕΗ αιτείται την ανάκληση της απόφασης και την
ακύρωση της διαδικασίας δανειοδότησης στη ΓΕΝΟΠ/∆ΕΗ

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. ∆οβλέτη Μαρία αιτείται την
επίλυση του ζητήµατος της συνταξιοδότησης της.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1767/26-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 105900/ΙΗ/8-
10-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

1440 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 2811/14-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1432/8-10-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

1442 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 2952/17-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γιαννάκη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆1/Γ/20110/8-10-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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1444 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων



4. Στην µε αριθµό 2960/17-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ. 58265/8-10-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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1446 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1448 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 2981/17-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαοου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΥ 13146/8-

10-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
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1450 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 3102/21-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/565/ΑΣ

108422δις/8-10-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



7. Στην µε αριθµό 12777/07/07/2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη Φωτίου - Φανουρίου , Λεβέντη Αθανασίου, Τσού-
καλη Νικόλαου και Ψαριανού Γρηγόριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

81513/ΙΗ/8-10-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

1452 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 23ης Νοεµβρίου 2010:

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (’Αρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 4297/1-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Γείτονα
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την έγκαιρη επικαιροποίηση των ενδείξεων των αντικαρκινι-
κών φαρµάκων.

2.- Η µε αριθµό 3917/29-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τη δηµιουργία
µονοπωλιακών συνθηκών από τη συγχώνευση των αεροπορικών
εταιρειών «Olympic Air» και «Aegean Airlines».

3.- Η µε αριθµό 3032/20-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων σχε-

τικά µε δηµοσίευµα εφηµερίδας για προκλήσεις µουσουλµάνων
µαθητών σε Λύκειο των Αθηνών.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 5005/14-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του Μουσικού
και Καλλιτεχνικού Σχολείου Ηρακλείου.

Επίσης, θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα. Με
την υπ’ αριθµ. 15061/10088 από 19-11-2010 απόφαση του Προ-
έδρου της Βουλής συγκροτήθηκαν, οι προβλεπόµενες από τα
άρθρα 31 Α’, 31Β’ και 31Γ’ του Κανονισµού της Βουλής, Ειδικές
∆ιαρκείς Επιτροπές.

Η σχετική απόφαση θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµε-
ρινής συνεδρίασης.

Η προαναφερθείσα απόφαση έχει ως εξής:

1454 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1456 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1458 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Επίσης, θα ήθελα να
σας ανακοινώσω ότι η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Ντόρα Μπακο-
γιάννη, ζητεί άδεια απουσίας στο εξωτερικό, από την Τετάρτη 24
Νοεµβρίου, για να βρίσκεται σε επίσηµη επίσκεψη στην Κύπρο.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε την ζητηθείσα άδεια.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 187/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανα-
σίου Παπαγεωργίου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων στέγασης των σχολικών µονάδων της Πιερίας
κ.λπ. δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 190/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Οικονοµικών σχετικά µε τις προε-
κλογικές δαπάνες συνδυασµών και υποψηφίων στις περιφε-
ρειακές και δηµοτικές εκλογές κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 205/16-11-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Γεωργίου Μαυρίκου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων σχετικά µε τους συµβασιούχους ανα-
πληρωτές εκπαιδευτικούς που πληρώνονται µε το ΕΣΠΑ κ.λπ..

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαυρίκος έχει το λόγο για δύο λεπτά
για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πριν από λίγες ηµέρες, στις 12 Οκτώβρη συγκεκριµένα, είχαµε

πάλι καταθέσει σχετική επίκαιρη ερώτηση και είχε γίνει µία συ-
ζήτηση ανάµεσα στο ΚΚΕ και την κυρία Υφυπουργό. Ήταν πάλι
η κ. Χριστοφιλοπούλου εδώ και εκ µέρους του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας πάλι εγώ.

Είχε πει, λοιπόν, τότε απαντώντας στην ερώτηση η κυρία Υφυ-
πουργός, σχετικά µε τους αναπληρωτές του ΕΣΠΑ, ότι η µόνη
διαφορά τους από όλους τους άλλους αναπληρωτές ήταν ότι
είχαν καταθέσει στο ΕΣΠΑ τις αιτήσεις τους και ότι προσλαµβά-
νονται από αυτήν την ειδική υπηρεσία. Καµιά άλλη διαφορά, λέει,
δεν υπάρχει.

Τότε σκεφθήκαµε, ακούγοντας εδώ την κυρία Υφυπουργό, ότι
η πίεση που ασκήσαµε, οι παρεµβάσεις µας, πιθανά να έφερναν
κάποιο προσωρινό αποτέλεσµα. Αποδείχτηκε, όµως, αµέσως
µετά ότι ήταν µία κοροϊδία. Αποδείχτηκε αµέσως µετά ότι οι ανα-
πληρωτές παραµένουν απλήρωτοι, όπως µέχρι σήµερα παραµέ-
νουν απλήρωτοι. Φρούδες οι ελπίδες και οι υποσχέσεις.

Εκφράστηκε και σήµερα ο θυµός και η οργή των αναπληρωτών
και όλων των δασκάλων µε τις κινητοποιήσεις που είχαν και τις
απεργίες. Εύλογα αναρωτιέται κανείς: Ποιος είναι ο στόχος της
Κυβέρνησης; Γιατί ακολουθεί αυτή την τακτική; Είναι απλά, για να
εξασφαλίσει κάποια χρήµατα για το µνηµόνιο; Θεωρούµε ότι δεν
εξαντλείται εκεί η στόχευση της Κυβέρνησης.

Πιστεύουµε ότι υπάρχει στρατηγική από την πλευρά του αστι-
κού κράτους και η στρατηγική αυτή, που είναι επεξεργασµένη,
θέλει στην ουσία να διαλύσει τη δηµόσια εκπαίδευση, το δηµό-
σιο σχολείο. Θέλει δασκάλους και καθηγητές ανασφαλείς, απλή-
ρωτους, µε αβεβαιότητα για το παρόν και το µέλλον τους. Θέλει
δασκάλους που θα δουλεύουν για να εξασφαλίσουν την επιβίωσή
τους στα ταξί, στα κούριερ και σε διάφορες άλλες δουλειές.
Θέλει µαθητές µε πεντακόσιες εγγλέζικες λέξεις και πεντακόσιες
ελληνικές να πιστεύουν ότι ο άνθρωπος γεννιέται µε τον κρίνο,
προκειµένου να συνεχίσετε να κυβερνάτε µε τις πολιτικές σας
συνεχώς.

Σε ό,τι µας αφορά θεωρούµε ότι ο αγώνας που κάνουµε έχει
µεγάλη, στρατηγική σηµασία. ∆εσµευόµαστε απέναντι στους δα-
σκάλους και στους γονείς ότι θα παλέψουµε όλοι µαζί, για να
σας χαλάσουµε τα σχέδια. Το ερώτηµα στο οποίο θέλουµε συ-
γκεκριµένη απάντηση, δέσµευση, χρονοδιάγραµµα, είναι αν θα
πληρωθούν οι αναπληρωτές, αν θα σταµατήσουν να υπάρχουν
αναπληρωτές πολλών ταχυτήτων και αν θα πάρετε πίσω τη σύµ-
βαση της ντροπής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε πολύ.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαυρίκου θα απαντήσει η Υφυ-

πουργός Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Χρι-
στοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Νοµίζω ότι παρέλκει η
φράση «κοροϊδία», κύριε συνάδελφε. Βεβαίως, εσείς θα κάνετε
τον αγώνα για να µην περάσουν, όπως λέτε, τα σχέδιά µας, όµως
εµείς έχουµε έναν άλλο αγώνα, να γίνει πράξη το νέο σχολείο.

Το νέο σχολείο είναι ένα σχολείο δηµιουργίας, ένα σχολείο
που οι εκπαιδευτικοί µπορεί να είναι πολύ πιο ελεύθεροι, µε πολ-
λές δυνατότητες για να διδάξουν ουσιαστικά τα παιδιά και όπου
µπορεί ειδικότητες σαν αυτές, που έχουν να κάνουν µε την τέχνη,
τον πολιτισµό, το θέατρο, την πληροφορική, τις ξένες γλώσσες
µπορούν να µπουν δηµιουργικά, µε παιδαγωγικό τρόπο στο σχο-
λείο.

Εξηγούµαι, όµως, επί του προκειµένου το οποίο ρωτάτε ξανά
και επαναλαµβάνω τα εξής: Ήδη σήµερα που µιλάµε οι πρώτες
εντολές πληρωµής έχουν ξεκινήσει από το Νοµό Μαγνησίας.
Έπεται η Μεσσηνία και θα ακολουθήσουν όλοι οι Νοµοί της
χώρας.

Σε όλες αυτές τις συµβάσεις είναι απολύτως όµοια τα εργα-
σιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατά τους. Μάλιστα, πρέπει να σας
πω ότι οι αργίες, το δώρο των Χριστουγέννων και όλα τα άλλα δι-
καιώµατα πληρώνονται κανονικά µηνιαίως, όπως στους αναπλη-
ρωτές των οποίων οι πόροι προέρχονται από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Όχι µόνο έχουν δε όλα τα εργασιακά και ασφα-
λιστικά δικαιώµατα, αλλά και την προϋπηρεσία των αναπληρω-
τών κανονικά.

Όπως σας προανέφερα και την άλλη φορά που ήµουν εδώ στη
Βουλή –και ξέρετε ότι είµαστε ιδιαίτερα προσεκτικοί όταν µι-
λούµε στη Βουλή των Ελλήνων και δεν θέλουµε να λέµε πράγ-
µατα στον αέρα ούτε να κοροϊδεύουµε- ήµουν σαφής. Είπα ότι η
πληρωµή των ανθρώπων αυτών θα είναι κανονική πληρωµή ανα-
πληρωτών, είτε πλήρους είτε µειωµένου ωραρίου και η προϋπη-
ρεσία τους θα προσµετράται το ίδιο.

Σας είχα αναφέρει τότε, κύριε Μαυρίκο, ότι είχαµε περάσει την
συγκεκριµένη τροπολογία στο νόµο για τη διά βίου µάθηση, όπου
είχαµε την ευχέρεια να επεκταθεί αυτή η δυνατότητα της ίδιας
προϋπηρεσίας σ’ όλες τις κατηγορίες αναπληρωτών.

Υπάρχει µια ασάφεια ως προς τους αναπληρωτές που εκπαι-
δεύουν στα κανονικά ολοήµερα και όχι στα οκτακόσια αναµορ-
φωµένα και γι’ αυτόν το λόγο, αν χρειαστεί, δεσµεύοµαι να φέρω
στον επόµενο νόµο που δεν θα αργήσει –θα κατατεθεί εντός του
επόµενου µήνα- και οποιαδήποτε διευκρίνιση για την προϋπη-
ρεσία. Όλα τα άλλα είναι έτσι όπως σας τα λέω.

Οι συµβάσεις υπογράφονται. Υπήρξαν βεβαίως καθυστερή-
σεις. Το είπα σήµερα και στη συνάντηση που είχα µε τη ∆ιδα-
σκαλική Οµοσπονδία Ελλάδος, όπου συµµετείχαν και πολλοί…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού )

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. Απλώς να διευκρινίσω δύο
πράγµατα ακόµη και θα επανέλθω.

Συµµετείχαν και πολλοί από αυτούς τους εκπαιδευτικούς. ∆ό-
θηκαν και από την υπηρεσία οι αναγκαίες διευκρινίσεις.

Και πρέπει να σας πω -και δεν χαίροµαι γι’ αυτό- την προη-
γούµενη φορά που είχαµε τέτοιο καθεστώς να µπορούµε να πλη-
ρώσουµε από το ΕΣΠΑ, αναπληρωτές, κάναµε τέσσερις µήνες
να τους πληρώσουµε. Στις 24 Νοεµβρίου αν έχουµε όλες τις συµ-
βάσεις, θα τις πληρώσουµε όλες. Αλλιώς θα πληρώσουµε µέχρι
τις 30 Νοεµβρίου. Και λέω αν έχουµε όλες τις συµβάσεις, γιατί
χρειάζονται όλα τα στοιχεία καθενός εκπαιδευτικού χωριστά γιατί
κάθε ένας έχει συγκεκριµένα δικαιώµατα σε επιδόµατα ανάλογα
µε την οικογενειακή του κατάσταση. Μόλις, λοιπόν, ολοκληρω-
θούν τις επόµενες ηµέρες αυτές οι συµβάσεις τελειώνει η ιστο-
ρία, πληρώνονται κανονικά χωρίς κανένα πρόβληµα. Είµαστε
πάνω από το πρόβληµα. Λυπάµαι για την καθυστέρηση του ενός
µηνός. Κάνω ό,τι µπορώ και εγώ και οι υπηρεσίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Μαυρίκος έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ακούγοντας την κυρία Υφυπουργό µε-
γάλωσαν οι ανησυχίες µας και νοµίζω ότι στοιχειοθετούνται πια.
∆ικαιολογηµένα σήµερα οι εκπαιδευτικοί βρίσκονται σε κινητο-
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ποιήσεις που από ό,τι γνωρίζω, θα τις κλιµακώσουν. Και αυτό
γιατί πριν από πέντε ώρες είχατε συνάντηση και τους είπατε ότι
θα πληρωθούν, όταν η διαδικασία του Υπουργείου, δηλαδή η
γραφειοκρατία, προχωρήσει. ∆ηλαδή, εξαρτάτε την πληρωµή
τους από διαδικασίες και τεχνάσµατα για τα οποία οι ίδιοι δεν
έχουν καµµία ευθύνη. Έχουν δουλέψει το Σεπτέµβριο, Οκτώβριο,
Νοέµβριο. Θα έπρεπε να έχουν πάρει το µισθό τους. Στην ερώ-
τηση που είχα κάνει στις 12 Οκτώβρη -και διαβάζω από τα Πρα-
κτικά- είχατε πει: «∆εν θα χρονοτριβήσει η πληρωµή τους και
δεσµεύοµαι γι’ αυτό». Σήµερα πάλι τους είπατε ότι θα δούµε µε
τις υπηρεσίες του Υπουργείου κ.λπ.. Να, γιατί λέµε ότι είναι κο-
ροϊδία.

∆εύτερον, τους είπατε στη συνάντηση ότι όποιος δεν υπο-
γράψει την αίτηση, αυτήν τη σύµβαση της ντροπής, δεν θα πλη-
ρωθεί. Αυτό είναι εκβιασµός, είναι αυταρχισµός, είναι απειλή.
Τους είπατε ότι θα συνεχίζουν να είναι συµβασιούχοι και δεν δε-
σµεύεστε σε τίποτα για το αύριο γιατί είπατε ότι δεν ξέρετε αν θα
αυξηθούν ή αν θα µειωθούν τα σχολεία. Μιλάτε για νέο σχολείο.
Αυτό είναι το νέο σχολείο που θέλετε; Ένα σχολείο µε υλικά από
τη εποχή της φεουδαρχίας, δηλαδή µε σκλάβους τους δασκά-
λους ικέτες, οµήρους, πολλών ταχυτήτων δασκάλους; Να σας
πω ένα παράδειγµα. Λέτε για τη θεατρολογία και για τα εικα-
στικά. Τους θεατρολόγους και τους εικαστικούς που έκαναν αί-
τηση µαζί µε τους άλλους αναπληρωτές ως διά µαγείας τους
βάλατε στο ΕΣΠΑ, ενώ είχαν κάνει τις ίδιες αιτήσεις την ίδια
ηµέρα στις ίδιες υπηρεσίες.

Όλα αυτά θεωρούµε ότι αναδεικνύουν τις ευθύνες της Κυ-
βέρνησης. Εµείς σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας λέµε ότι για
να µπορεί ο δάσκαλος αυτά που έχει µάθει και αυτά που θέλει να
τα προσφέρει στο µαθητή και στο σχολείο θα πρέπει να έχει στα-
θερή και µόνιµη δουλειά. Ζητάµε ένταξη των συµβασιούχων του
ΕΣΠΑ στην ίδια κατηγορία µε όλους τους αναπληρωτές και να
πάρετε πίσω αυτήν τη σύµβαση της ντροπής. Ζητάµε πλήρη ερ-
γασιακά και µισθολογικά δικαιώµατα για όλους τους εκπαιδευτι-
κούς και κατάργηση κάθε µορφής ελαστικής απασχόλησης.
Θέλουµε εδώ και τώρα άµεση εξόφληση των δεδουλευµένων.
Είναι απαράδεκτο αυτό που συµβαίνει από το Σεπτέµβριο να
είναι απλήρωτοι όλοι αυτοί οι εκπαιδευτικοί και να µας φέρνετε
εδώ ως επιχείρηµα την εντολή που δώσατε για τη Μαγνησία,
όταν σε όλους τους άλλους νοµούς οι εκπαιδευτικοί είναι απλή-
ρωτοι.

Η κατάσταση είναι απαράδεκτη. Ζητάµε εδώ και τώρα δε-
σµεύσεις, χρονοδιάγραµµα και όχι «θα» και υποσχέσεις που θα
αποδειχθούν όπως την προηγούµενη φορά, ότι εξαπατούν και
εµάς εδώ και τους ίδιους τους δασκάλους και τους αναπληρω-
τές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε
Μαυρίκο.

Κυρία Υφυπουργέ, έχετε τρία λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Μαυρίκο, νοµίζω
ότι µιλάω σε ώτα µη ακουόντων. Φαίνεται ότι τα όσα είπα ή
εσκεµµένα µε τα δικά σας τεχνάσµατα –και τα ξέρουµε καλά τα
δικά σας τεχνάσµατα- προπαγανδιστικά διαστρεβλώνονται είτε
δεν µιλάµε ελληνικά εδώ µέσα. Εξηγούµαι εκ νέου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Τέχνασµα είναι ότι δεν έχουν πάρει τα
λεφτά;

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Εγώ, κύριε Μαυρίκο,
σας σεβάστηκα. Μου είπατε για κοροϊδίες και δεν σας διέκοψα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Έχουν πληρωθεί;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Παρακαλώ πολύ! Εδώ
είναι Βουλή. Σας παρακαλώ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Τι να πω!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Τι να πείτε; Να ακού-
σετε λίγο. Ακούστε λίγο.

Εξηγούµαι, λοιπόν, εκ νέου. ∆εν πρόκειται για συµβάσεις της
ντροπής. Πρόκειται για συµβάσεις όπου έχουµε πλήρη δικαιώ-
µατα αναπληρωτών. Το εξήγησα. Υπάρχουν εδώ τα κείµενα. Είναι

στη διάθεσή σας για να τα δείτε. Υπάρχει όλη η τεκµηρίωση ότι
αυτοί οι άνθρωποι δικαιούνται τα ίδια που δικαιούνται και οι ανα-
πληρωτές: σε αργίες, σε εργασιακά δικαιώµατα, σε πληρωµή, σε
αµοιβή, σε όλα. ∆ικαιούνται ό,τι και οι αναπληρωτές. Είναι ανα-
πληρωτές. ∆εν υπάρχουν δύο ειδών αναπληρωτές. Υπάρχουν
δύο ειδών πληρωµές. Είµαι σαφής.

∆εύτερον, λέτε: Κάποιος δεν θέλει να υπογράψει τη σύµβαση.
Με συγχωρείτε, αλλά η σύµβαση δεν είναι συχωροχάρτι. Είναι
αυτό που λέει η έννοια του όρου «σύµβαση». Στη σύµβαση πρέ-
πει να υπάρχουν δύο µέρη. Και αυτό ισχύει για όλους τους ανα-
πληρωτές. Και όπως γνωρίζετε, εάν έχετε παρακολουθήσει το
χώρο της παιδείας, -που είµαι βέβαιη ότι τον έχετε παρακολου-
θήσει- αναπληρωτές υπήρχαν, υπάρχουν και θα υπάρχουν. Τους
ωροµισθίους θέλουµε να καταργήσουµε και να περιορίσουµε. Γι’
αυτό κάναµε και το θεσµό των αναπληρωτών µειωµένου ωρα-
ρίου.

Οι αναπληρωτές, λοιπόν, είναι κατ’ έτος. Είναι για ολόκληρο
το σχολικό έτος. Υπογράφουν, λοιπόν, όλοι οι αναπληρωτές συµ-
βάσεις. Τώρα αν κάποιοι θέλουν να κωλυσιεργήσουν ή να µην
υπογράψουν συµβάσεις, εµείς δεν απειλούµε κανέναν. Όµως τι
να κάνεις όταν προσέρχεται κάποιος και παίρνει την αµοιβή του;
Κι αυτήν τη στιγµή, τώρα που µιλάµε, όπως σας λέω, έχουν φύγει
οι εντολές πληρωµών για τη Μαγνησία και έπεται αύριο η Μεσ-
σηνία και πάνε όλοι οι νοµοί ο ένας µετά τον άλλον. Και µιλώ για
πληρωµές που γίνονται στις 24 του µηνός. Σήµερα έχουµε 22.
Στις 24 του Νοέµβρη ξεκινάνε οι πληρωµές. Λυπάµαι για την κα-
θυστέρηση, αλλά κάνουµε ό,τι µπορούµε και συγκριτικά µε άλλες
χρονιές είναι καλύτερα. Του χρόνου θα πάνε ακόµα πιο γρήγορα
κι από εδώ και πέρα θα είναι µηνιαίες και τακτικές.

Υπήρξαν κάποιες καθυστερήσεις, αλλά ελάχιστες. ∆εν είναι
ούτε συµβάσεις ντροπής, ούτε τίποτα. Είναι κανονικότατες συµ-
βάσεις. ∆εν θα κουραστώ να το λέω. Και δεν θα κουραστώ να
λέω ότι κρύβονται άλλου είδους σκοπιµότητες, γιατί σας χαλάµε
τα σχέδια, γιατί την καλύτερη εικόνα των σχολείων εδώ και δε-
καετίες την έχουµε τη χρονιά που είχαµε τις διπλές συνταξιοδο-
τήσεις, τους µισούς διορισµούς και τεράστιους περιορισµούς.
Και όµως, µε τη σωστή αξιοποίηση του αξιόµαχου εκπαιδευτικού
µας δυναµικού τα καταφέραµε. Γιατί η µεγάλη πλειοψηφία των
Ελλήνων εκπαιδευτικών είναι όχι µόνον αξιόµαχοι, αλλά είναι και
δηµιουργικοί, είναι φιλότιµοι και ξέρουν να προσφέρουν, παρ’
ότι είναι από τους χαµηλότερα αµειβόµενους και τους έχουµε
δει και δροµολογούµε να τους δει και το Υπουργείο Οικονοµικών
για να λάβει γνώση για τη µισθολογική κατάστασή τους στα πλαί-
σια του ενιαίου µισθολογίου που προχωράει αυτή η πολιτική της
Κυβέρνησης. Το σχέδιό µας είναι σχέδιο για την αναβάθµιση της
παιδείας και για τη στήριξη του εκπαιδευτικού και αυτό το σχέ-
διο είναι που χαλάει τα δικά σας σχέδια. Λυπάµαι πολύ. Όµως η
Κυβέρνηση προχωράει και προχωράει µε εµπιστοσύνη, µε διά-
λογο και µε διαβούλευση σε όλους τους φορείς. Τα όσα είπα
ισχύουν, δεσµεύουν το Υπουργείο και δεσµεύουν την Κυβέρ-
νηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι,
λόγω κωλύµατος της κ. Χριστοφιλοπούλου και ελπίζω και µε τη
δική σας συναίνεση, συνεχίζουµε µε την πµπτη µε αριθµό 194/16-
11-2010 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου, του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Μουλό-
πουλου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την µετεγκατάσταση του 1ου ΕΠΑΛ
Κορίνθου λόγω ακαταλληλότητας του κτηρίου κ.λπ..

Κύριε Μουλόπουλε, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, επισκέφθηκα το 1ο ΕΠΑΛ Κορίνθου και σας

οµολογώ ότι αισθάνθηκα ντροπή: ντροπή για µένα σαν εκπρό-
σωπο µιας γενιάς που ανέχεται τα παιδιά της να πηγαίνουν σε
τέτοιο σχολείο, ντροπή για την Ελλάδα που στέλνει τα παιδιά της
σε τέτοιο σχολείο, που στέλνει τα παιδιά της υποτίθεται να σπου-
δάσουν σ’ ένα σχολείο που αν το χαρακτηρίσεις «δηµόσιο ου-
ρητήριο»,θα προσβάλλεις τα δηµόσια ουρητήρια, σ’ ένα σχολείο
που ούτε η πιο νοσηρή φαντασία θα µπορούσε να επινοήσει. Και
σας ερωτώ: Τι λέµε σ’ αυτά τα παιδιά, κυρία Υπουργέ; Τι λέτε σ’
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αυτά τα παιδιά; Ψέµατα, λόγια παχιά, ρητορικές αρλούµπες!
Αρνούµαστε να τα ακούσουµε, αρνούµαστε να τα κοιτάξουµε

στα µάτια. Αόρατα, χωρίς φωνή και για το κράτος και για την πο-
λιτεία και για εµάς τους πολιτικούς. Αυτά τα παιδιά µιλάνε σή-
µερα στο Κοινοβούλιο. Εγώ είµαι απλώς το µεγάφωνο της δικής
τους φωνής, της φωνής αυτών των παιδιών, που εδώ και χρόνια
ζητάνε να πάψουν να είναι αόρατα, να πάψουν να είναι άφωνα, να
πάψουν να είναι τα παιδιά ενός κατώτερου Θεού, που ζητάνε να
σπουδάσουν.

Πόσο ακόµα η πολιτεία θα τα κρατάει φυλακισµένα σε αυτήν
την αθλιότητα; Τι κρύβει η εµµονή να νοικιάζει ένα κτήριο τρώγλη
απορρίπτοντας κάθε άλλη λύση, µε το αστείο επιχείρηµα ότι δεν
πληρούν τις προδιαγραφές και που απορρίπτει κάθε κτήριο που
δεν διαθέτει ασανσέρ, εξήντα εννέα αίθουσες, τριάντα τουαλέτες
–αυτές είναι οι προδιαγραφές που τους έχουν θέσει- και πεντά-
στερο κυλικείο και να τα έχει σε µια αποθήκη ούτε καν για εµπο-
ρεύµατα, σε ένα κτήριο που καταρρέει;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε,
επικαλούµαι την αίσθηση της δηµοκρατικότητας και της
ευγένειας που έχετε και σας παρακαλώ πολύ να διαγράψετε τη
λέξη «αρλούµπες». ∆εν θέλω να απαντήσω σε αυτήν την λέξη και
στα όσα…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας παρακαλώ θερµά!
Είµαι εδώ για να συζητήσουµε ένα θέµα για το οποίο το

Υπουργείο Παιδείας µπορεί να παρέµβει µόνο συµβουλευτικά.
Είµαι εδώ για να δείξω το ενδιαφέρον της πολιτείας και συγκε-
κριµένα της Κυβέρνησης, σε ένα θέµα το οποίο η Κυβέρνηση
στην καλύτερη περίπτωση, δεν έχει παρά συµβουλευτικό και
µόνο ρόλο, κύριε συνάδελφε. ∆ιότι, όπως γνωρίζετε πολύ καλά
-και το πιστεύω τουλάχιστον, αν γνωρίζετε τους ελληνικούς
νόµους- η αρµοδιότητα ανήκει εξ ολοκλήρου στη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Κορινθίας και από 1/1/2011 στο νέο καλλικρατικό
∆ήµο Κορίνθου.

Όµως, το Υπουργείο Παιδείας, επειδή ενδιαφέρεται για την
βελτιωµένη όσο το δυνατόν, λειτουργία του σχολείου,
παρεµβαίνει. Και έχει παρέµβει και έχει προσπαθήσει να βρει
λύση. Μπορώ και εγώ, λοιπόν, να συµβάλλω και µέσα από το
Κοινοβούλιο -σέβοµαι το θεσµό, σέβοµαι εσάς προσωπικά, τη
Βουλή- αλλά έρχοµαι να συζητήσω ένα θέµα για το οποίο
ελάχιστα µπορώ να κάνω. ∆εν έχω αρµοδιότητα, το ξαναλέω.
Γνωρίζουµε, λοιπόν, το πρόβληµα και έχουµε ήδη ερωτηθεί και
έχουµε πει τη γνώµη µας: Αυτό που µπορούµε να κάνουµε.

Όπως ξέρετε το 2007 ερωτήθηκε η ∆ιεύθυνση ∆ευτερο-
βάθµιας Εκπαίδευσης στην Κορινθία και η νοµαρχία ζήτησε τις
απόψεις της. ∆όθηκαν οι απόψεις της ∆ιεύθυνσης ∆ευτερο-
βάθµιας Εκπαίδευσης, αλλά το θέµα είναι όµως, κύριε συνά-
δελφε, ότι η µεν νοµαρχία δέχθηκε µια προσωρινή λύση
µεταστέγασης µέχρι να βρεθεί κτήριο στην Κορινθία, για το
οποίο -επαναλαµβάνω- αρµόδια είναι η νοµαρχία. Υπάρχει µια
επιτροπή καταλληλότητας, την οποία συστήνει ο περιφερειακός
διευθυντής και εκεί µετέχουν δηµόσιοι φορείς και φορείς
αυτοδιοίκησης, οι οποίοι έκριναν δύο φορές ότι το άλλο
µισθωµένο ακίνητο, το οποίο ευρέθη στην περιοχή, ήταν
ακατάλληλο. ∆ύο φορές γνωµοδότησε η επιτροπή καταλ-
ληλότητας και δύο φορές είπε ότι δεν είναι κατάλληλο αυτό το
µισθωµένο κτήριο. Τότε ήρθε η ∆ιεύθυνση ∆ευτεροβάθµιας
Εκπαίδευσης -πάλι µη αρµόδια να λύσει, αλλά αρµόδια να
προτείνει λύσεις προς τη νοµαρχία- και είπε ότι µπορούµε
προσωρινά µέχρι να δώσουµε το χρόνο να ευρεθεί άλλο κτήριο
είτε για ενοικίαση είτε για αγορά,για να λύσουµε ριζικά το θέµα,
να δώσουµε τη δυνατότητα να πηγαίνουν τα παιδιά σε µια
απογευµατινή βάρδια εντός Κορίνθου.

Βεβαίως εγώ ψάχνοντας και άλλη λύση έχω να πω ότι υπάρχει
και η δυνατότητα της µετεγκατάστασης στις νέες εγκαταστάσεις
-που δεν είναι νέες, αλλά είναι καλές εγκαταστάσεις- στον Ισθµό,
όπου υπάρχουν κάθε δέκα λεπτά λεωφορεία και πηγαίνουν πάρα

πολλά παιδιά εκεί µέχρι η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και από
1/1/2011 ο δήµος, να βρουν τη λύση που πρέπει να βρουν.

Είµαστε δίπλα. Προσπαθούµε να δώσουµε λύση, αλλά δεν
είναι στο χέρι µας.

Σας ευχαριστώ πολύ που µε ακούσατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):Και εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει, ο ερωτών Βουλευτής, κ. Μουλόπουλος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υφυπουργέ, κυρία

Πρόεδρε, εγώ δεν δέχοµαι το ότι το Υπουργείο Παιδείας δεν έχει
αρµοδιότητα για το που πάνε τα παιδιά µας και σπουδάζουν.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): ∆εν δέχεστε το νόµο
δηλαδή, το νόµο του κράτους!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με συγχωρείτε, κυρία
Υφυπουργέ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μην διακόπτετε, κυρία
Υφυπουργέ. Έχετε δευτερολογία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να µε διακόψει, δεν µε ενδια-
φέρει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα σας απαντήσει.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το βρίσκω παράλογο ότι δεν

έχει αρµοδιότητα και λόγο το Υπουργείο Παιδείας για το πού
σπουδάζουν τα παιδιά. Με συγχωρείτε, κυρία Υφυπουργέ, αλλά
τι να απαντήσω σε αυτό;

Το ότι θα τα στείλετε στον Ισθµό –τα ξέρω, αυτά κάνετε- δεν
είναι λύση, κυρία Υφυπουργέ. Μπορώ να σας πω ότι θέλετε και
να το καταργήσετε αυτό στο τέλος. Είναι µια υποψία, η οποία θα
αποδειχθεί, για τις οικονοµίες που κάνετε.

Όµως, εγώ θέλω να επαναλάβω ότι σήµερα θέλω να κάνω το
µεγάφωνο σε αυτά τα παιδιά, για να ακουστεί έστω και µια φορά
η φωνή τους στο Κοινοβούλιο. Γι’ αυτό, για να καταλάβουµε όλοι
τι γίνεται έξω από εδώ, θα σας διαβάσω αυτά που τα ίδια τα παι-
διά γράφουν για την υπόθεση, την οποία εµείς σήµερα συζητάµε.
∆ιαβάζω, λοιπόν:

«Θυµάµαι την πρώτη µέρα που µπήκα σε αυτό το κτήριο. Νό-
µιζα ότι µας µάζεψαν για να το συµµαζέψουµε, ξεχαρβαλωµένα
παράθυρα, µισογκρεµισµένοι τοίχοι στις αποχρώσεις του σάπιου
λευκού, ξύλινες τουαλέτες και γενικά τριτοκοσµικές καταστά-
σεις.

Ξεκίνησαν οι καταλήψεις και οι διαµαρτυρίες. Η νοµαρχία µας
έστειλε στο δήµο και ο δήµος στη δευτεροβάθµια. Κανάλια, δη-
µοσιογράφοι, νοµαρχίες, δήµοι, επιτροπές, βυλευτές και πάντα
το ίδιο αποτέλεσµα. Ένα τίποτα.

Αποκτήσαµε τσιµεντένιο προαύλιο που µε το ζόρι µας χωράει.
Επίσης, αποκτήσαµε ένα κιόσκι, µια µπασκέτα καρφωµένη στο
σπίτι του γείτονα, πιο ανθρώπινες τουαλέτες –δύο είναι όλες και
όλες- δύο ολόκληρα παγκάκια. Επόµενη χρονιά κατάληψη, συ-
ζήτηση, πορείες. Κάτι καταφέραµε πάλι. ∆εν θυµάµαι τι. Όλο και
κάποια πρίζα θα αλλάξαµε.

Φτάσαµε στο 2010, µετά από πολλές συζητήσεις και ψεύτικες
υποσχέσεις. Τα καταφέραµε. Τα µυαλά µας είναι ακόµα στις θέ-
σεις τους και δεν είµαστε πίσω από τα κάγκελα για φόνο πρώτου
βαθµού. Είµαστε όµως πίσω από τα ίδια κάγκελα, στο ίδιο σάπιο
κτήριο. Μπας και είµαστε καλύτερα στο κελί 33;

Με λίγα λόγια, κυρίες και κύριοι που ευθύνεστε για όλη αυτή
την κατάσταση, µάθετε ότι δεν πάει άλλο. Πού είναι η δευτερο-
βάθµια; Πού είναι η νοµαρχία; Πού είναι οι Βουλευτές, οι Υπουρ-
γοί; Όλοι απόντες. Το µόνο που ακούγεται είναι ότι έτσι δεν θα
βγάλουµε κάτι. Ο τρόπος µας είναι λάθος. Πρέπει να τον σταµα-
τήσετε. Μόνο λέτε, δεν ακούτε.

Ακούστε, λοιπόν. ∆εν θα βγάλουµε τίποτα; Ο τρόπος µας είναι
λάθος; Να τον σταµατήσουµε; Μας έµαθε κάτι άλλο η εκπαί-
δευσή σας; Μας έµαθε κανείς πώς να αγωνιζόµαστε και να ζη-
τάµε ό,τι µας ανήκει; Μόνο κάτι για συζήτηση µου είχαν πει, αλλά
απ’ ό,τι φαίνεται σε εσάς δίδαξαν το µονόλογο; Όµως, απ’ ό,τι
φαίνεται, σ’ εσάς δίδαξαν το µονόλογο, γι’ αυτό και δεν µπο-
ρούµε να συνεννοηθούµε.

∆εν θα βγάλουµε τίποτα; Ήδη χαµένους δεν µας θεωρείτε;
Βγάλαµε κάτι µε τη συζήτηση; Όχι. ∆εν µας αφήσατε άλλες λύ-
σεις. Να το σταµατήσουµε; ∆εν νοµίζω. Πρέπει να καταλάβετε
ότι σιχαθήκαµε τα ψέµατά σας και δεν κάνουµε ούτε βήµα πίσω,
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αν δεν βρούµε λύση.»
Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να τελειώσω µε µια σηµείωση για

την εκφώνηση: Βασίλης Μουλόπουλος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Ορίστε, κυρία Χριστοφιλοπούλου, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Έλλην Βουλευτής
εντός του Κοινοβουλίου δεν αναγνωρίζει τους ελληνικούς νό-
µους. Παρακαλώ θερµά, παρακαλώ θερµά! Ο νόµος του κράτους
ορίζει...

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Όχι, δεν είναι αυτό!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Με συγχωρείτε! Αφή-
στε τη ρητορεία και τα κλάµατα! Κλάψατε αρκετά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Καλά...
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ο νόµος του κράτους
ορίζει ότι η σχολική στέγη είναι αρµοδιότητα της νοµαρχιακής
αυτοδιοίκησης και από 1η Ιανουαρίου του δήµου. Τώρα, τι µου
λέτε εσείς, ότι είναι αρµοδιότητα δική µου και ότι ο νόµος δεν
µου τη δίνει. Εγώ δεν µπορώ να ασκήσω αρµοδιότητα, αν δεν
έχω το νόµο µε τα χέρια µου.

Και οι νόµοι γίνονται εδώ, κύριοι συνάδελφοι. Ιδού, λοιπόν, πε-
δίον δόξης λαµπρόν. Αφού, όπως σας άκουσα, διαφωνείτε µε το
να έχει η Τοπική Αυτοδιοίκηση την αρµοδιότητα της σχολικής
στέγης και λέτε να την έχει το Υπουργείο Παιδείας, ας πάρετε
εσείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, µια νοµοθετική πρωτοβουλία –υπάρχει πλαίσιο
στη Βουλή- και φέρτε ένα νόµο για να φύγει η αρµοδιότητα από
την Τοπική Αυτοδιοίκηση και να πάει στην κεντρική εξουσία,
όπως θέλετε!

Αυτή τη στιγµή όµως που µιλάµε, στην ελληνική πολιτεία ένα
είναι το γεγονός, ότι αρµοδιότητα έχει η Τοπική Αυτοδιοίκηση.
Ναι, παρεµβαίνουµε. Ναι, ξέρουµε πολύ καλά ότι πολλές φορές
εγκαλούµεθα εµείς είτε για τη µη δυνατότητα, είτε για την ολι-
γωρία, είτε για τα προβλήµατα, να βρουν λύση από κοινού η το-
πική εκπαιδευτική κοινότητα µε την αρµόδια –ξαναλέω- Τοπική
Αυτοδιοίκηση και τους γονείς.

Βεβαίως, έρχεται το φταίξιµο στο Υπουργείο Παιδείας. Μακάρι
να το πάρω όλο, πολύ ευχαρίστως. Λύση δεν µπορώ να δώσω,
γιατί αρµοδιότητα δεν έχω. ∆εν θέλετε να µε ακούσετε; Θέλετε
να µου λέτε δακρύβρεχτα ποιήµατα; Κι εγώ αγαπώ τα παιδιά. ∆εν
είστε µόνο εσείς ευαίσθητος. Όλοι είµαστε ευαίσθητοι. Κι ας λέω
–όπως λέτε εσείς- «αρλούµπες».

Ένα σας λέω µόνο: Τη λύση θα τη βρει η τοπική κοινότητα,
αλλά ψάξτε λίγο πίσω από τις γραµµές. Ποιες συγκεκριµένες µη-
τέρες διαφωνούσαν; Για ποιου συγκεκριµένα το ακίνητο; Και ποια
συγκεκριµένα είκοσι παιδάκια συνεχίζουν τις καταλήψεις στο
ΕΠΑΛ;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Υπάρχουν ελεγκτές ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης. Ενεργοποιήστε τους.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Παρακαλώ πολύ, κύριε
∆ρίτσα.

Ψάξτε λίγο, πριν έλθετε εδώ και λέτε ότι η Κυβέρνηση λέει αρ-
λούµπες. Αιδώς! Γιατί λέµε «αρλούµπες»; Γιατί µιλάµε µε συγκε-
κριµένα στοιχεία επί συγκεκριµένου προβλήµατος, που δεν είναι
καν αρµοδιότητά µου; Και σας το είπα, σας το µετέφερα, ότι θα
έλθω να το συζητήσουµε. ∆εν περίµενα ποτέ ότι θα έλθω για να
ακούσω αυτά που άκουσα. Λυπάµαι ειλικρινά! Λυπάµαι!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κι εγώ λυπάµαι!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ας κλάψουµε µαζί τότε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ, δεν

θα ήθελα να παρέµβω, αλλά το κτήριο αυτό είναι πολύ…
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σε µένα κάνετε υπο-
δείξεις, κυρία Πρόεδρε, µετά τη λέξη «αρλούµπες»;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Όχι, παρακαλώ.
Ακούω τη συνοµιλία σας και τις απαντήσεις σας. Είναι πολύ βο-
λικό να αποποιείστε όλων των ευθυνών, αλλά δεν είναι αυτή η
πραγµατικότητα.

Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 199/6-11-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς τον Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αξιοποίηση του Β’
Νοσοκοµείου «Άγιος Παύλος» της Θεσσαλονίκης ως Κέντρου
Υγείας Αστικού Τύπου κ.λπ..

Κύριε Κολοκοτρώνη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά κατ’ αρχήν,
για να αναπτύξετε την ερώτησή σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το πρώην Β’
Νοσοκοµείο «Άγιος Παύλος» στο κέντρο της Θεσσαλονίκης από
το ∆εκέµβριο του 1999, που αποφασίστηκε η διακοπή λειτουρ-
γίας του προκειµένου µετά από απαραίτητες εργασίες να λει-
τουργήσει ως Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου, µέχρι σήµερα
-περίπου έντεκα χρόνια µετά, δηλαδή- δεν λειτούργησε πλήρως,
µε αποτέλεσµα οι φθορές να είναι ιδιαίτερα εκτεταµένες, καθι-
στώντας το κτήριο επικίνδυνο και εστία µόλυνσης για την πε-
ριοχή. «Κτήριο-φάντασµα» το αποκαλούν στη Θεσσαλονίκη.

Θα φέρω τις φωτογραφίες του κτηρίου που υπάρχουν και είναι
πολύ πρόσφατες και θα τις καταθέσω στα Πρακτικά, για να έχετε
εικόνα της κατάστασης στην οποία βρίσκεται σήµερα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, το ερειπωµένο κτήριο συνεχίζει να πληρώνει
το κράτος ενοίκιο 12.740 ευρώ µηνιαίως, ενώ η συνολική δαπάνη
για ενοίκια για όλο το διάστηµα που παραµείνει κλειστό ξεπερνά
το 1.200.000 ευρώ.

Η κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος δεν σταµατά εδώ.
Το 2003, που εντάχθηκε το έργο στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης, προϋπολογισµού 4.000.200.000 ευρώ είχαν γίνει κάποιες ερ-
γασίες αναδόµησης του κτηρίου ύψους 104.000 ευρώ περίπου.
Οι εργασίες σταµάτησαν για διάφορους λόγους. Ένας από τους
λόγους ήταν ότι διαπιστώθηκαν προβλήµατα στατικότητος, λόγω
ύπαρξης υδάτων στα θεµέλιά του. Το θέµα είναι ότι τώρα η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση ζητά πίσω, βέβαια, τα χρήµατα αυτά, δηλαδή
τις 104.000 ευρώ και µάλιστα εντόκως.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Το ερώτηµα είναι τι θα κάνετε µε το θέµα αυτό. Θα συνεχίσει

το δηµόσιο να πληρώνει ενοίκια για ένα κλειστό κτήριο; Θα προ-
βείτε σε λήξη της µίσθωσης;

Είναι προκλητικό να σπαταλούνται έτσι τα χρήµατα του ελλη-
νικού λαού, επειδή η πολιτεία είναι αναποφάσιστη και οι διοικη-
τικές υπηρεσίες είναι αναποτελεσµατικές.

Προτίµησα να µη χρησιµοποιήσω ιδιαίτερα οξείς χαρακτηρι-
σµούς, γιατί µε ενδιαφέρει, κύριε Υπουργέ, να λυθεί το πρό-
βληµα και από την απάντησή σας προσδοκώ ότι θα λύσετε,
επιτέλους, ένα χρόνιο πρόβληµα, που έχει ενοχλήσει ιδιαίτερα
τους Θεσσαλονικείς.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Τιµοσίδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Σας ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε, γιατί καλά κάνατε και δεν
χρησιµοποιήσατε οξείς τόνους. Έχετε δίκιο. Είναι ένα πρόβληµα
το οποίο δεν µας τιµά ιδιαίτερα, έτσι όπως έχει καταλήξει.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εγώ θα σας απαντήσω µε όλα τα στοιχεία που
έχουµε. Θέτετε ένα πολύ σηµαντικό ερώτηµα που νοµίζω ότι έχει
και τη µεγαλύτερη αξία –όχι βέβαια ότι δεν πρέπει να πούµε και
για τα άλλα- καθώς έχει να κάνει και µε το αν θα δηµιουργηθεί
εκεί Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου ή εν πάση περιπτώσει ρωτάτε
πώς αλλιώς η Κυβέρνηση θα αντιµετωπίσει ένα τέτοιο αίτηµα,
που είναι πολύ σηµαντικό.

Σχετικά, λοιπόν, µε το Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου στην Οδό
Φράγκων στη Θεσσαλονίκη, έχω να σας πω ότι µε απόφαση της
Υπουργού κ. Ξενογιαννακοπούλου –συγκεκριµένα µε την από-
φαση 84639/6-9-2010- αυτό το συγκεκριµένο κτήριο δεν θα χρη-
σιµοποιηθεί για τη λειτουργία δοµής, παροχής υπηρεσιών
πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας.
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Βεβαίως, είχε προηγηθεί η απόφαση του Γενικού Γραµµατέα
του Υπουργείου Υγείας στις 9-3-2010 και έτσι το έργο προϋπο-
λογισµού 4.200.000 ευρώ που συγχρηµατοδοτείτο από το Γ’ Κοι-
νοτικό Πλαίσιο Στήριξης, όπως είπατε, απεντάχθηκε και δεν
µπήκε στην ένταξη του εποµένου χρηµατοδοτικού πρωτοκόλλου,
του ΕΣΠΑ δηλαδή, περιόδου 2007-2013.

Για την εργολαβία δε, στην οποία αναφερθήκατε εσείς, έχω
να πω ότι πράγµατι είχε ξεκινήσει στις 6-5-2003. Ήταν µία σύµ-
βαση σε εφαρµογή µίας υπουργικής απόφασης που είχε γίνει το
Νοέµβριο του 2002. ∆ιαλύθηκε, όµως, µετά από σχετική από-
φαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της ∆ΕΠΑΝΟΜ στις 21-11-
2008. Από τότε, δηλαδή, έπαυσε, καθώς οι εργασίες είχαν ήδη
διακοπεί για µακρό χρονικό διάστηµα, εξαιτίας του γεγονότος
ότι δεν µπορούσαν να προβλεφθούν στη µελέτη δηµοπράτησης
τα προβλήµατα που διαπιστώθηκαν, που αφορούσαν σε ενισχύ-
σεις του φέροντος οργανισµού. Κι έτσι θα έπρεπε να γίνει, γιατί
έπρεπε να είχαν προηγηθεί εργασίες εσωτερικώς του κτηρίου
και δεν µπορούσε αυτό να γίνει πριν ακόµα ανατεθεί κατά τη
φάση της µελέτης δηµοπράτησης. ∆ηλαδή, είχε αποφασιστεί να
γίνει µία µελέτη µε όλο αυτό το ποσό, για να αναβαθµιστεί το
κτήριο. Όµως, διαπιστώθηκαν όλα αυτά τα προβλήµατα που και
εσείς είπατε και στο τέλος διαπιστώθηκε ότι δεν µπορούσαν να
γίνουν αυτές οι παρεµβάσεις. Έπρεπε να ενισχυθεί, δηλαδή, µε
επιπλέον ποσά.

Γι’ αυτό το λόγο, λοιπόν, εγώ πιστεύω ότι σωστά αποφασί-
στηκε να διακοπούν οι εργασίες στο επίµαχο κτήριο, για το οποίο
–όπως κι εσείς είπατε- καταβλήθηκε µέχρι και τον Ιανουάριο του
2009 ένα ποσό περίπου της τάξης του 1.900.651,73 ευρώ. Εκ-
κρεµεί η καταβολή ενοικίων από τον Ιανουάριο του 2009 µέχρι
και σήµερα, διότι η δαπάνη δεν εγκρίθηκε από το αρµόδιο Τµήµα
του Ελεγκτικού Συνεδρίου του Νοµού Θεσσαλονίκης.

Στη δευτερολογία µου θα συνεχίσω και θα σας πω ποιο είναι
και το ποσό που θα πληρώσει το δηµόσιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο κ. Κολοκοτρώνης έχει το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Απ’ αυτά που είπε ο αξιότιµος

κύριος Υπουργός, νοµίζω ότι µπορεί να βρεθεί ένας κοινός
τόπος, υπό την έννοια ότι προφανώς υπονοεί πως θα βρεθεί ένα
άλλο κτήριο. Έτσι δεν είναι, κύριε Υπουργέ;

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θα σας απαντήσω στη δευτερολογία µου.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Μάλιστα.
Εµείς θεωρούµε –και σας προλαβαίνω- ότι θα ήταν πολύ πιο

συµφέρουσα για την πολιτεία η επιλογή της αναζήτησης ιδιό-
κτητου κτηρίου για τη στέγαση Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου ή
αν αυτό δεν είναι εφικτό, θα ήταν προτιµότερο να αναζητηθεί
άλλο κτήριο προς ενοικίαση, που δεν έχει τα προβλήµατα στατι-
κότητας, όπως είπαµε και δεν θα απαιτούνταν τόσα χρήµατα για
την ανακατασκευή του. Τέλος, η τοποθεσία στην οποία βρίσκε-
ται έχει και τα άλλα προβλήµατά της σε σχέση µε τη λειτουργι-
κότητά του.

Συνεκτιµάµε, βέβαια, κύριε Υπουργέ, το γεγονός ότι πρέπει να
διατεθούν τουλάχιστον 2 εκατοµµύρια ευρώ, προκειµένου να γί-
νουν οι απαραίτητες εργασίες, ώστε να παραδοθεί τώρα το κτή-
ριο στους ιδιοκτήτες του. Όµως, έχω την εντύπωση ότι αυτό το
κόστος, ούτως ή άλλως, δεν µπορούµε να το αποφύγουµε.

Όµως, πέραν της οικονοµικής προσέγγισης του θέµατος,
κύριε Υπουργέ, εξίσου σηµαντικό θέµα είναι και αυτό της περί-
θαλψης των Θεσσαλονικέων, οι οποίοι ταλαιπωρούνται συνω-
στιζόµενοι στα εξωτερικά ιατρεία των νοσοκοµείων της πόλης,
τα οποία δεν µπορούν να ανταποκριθούν στο πλήθος των περι-
στατικών που πρέπει να αντιµετωπίσουν καθηµερινά. Αυτό είναι
κάτι που το γνωρίζετε.

Το επίπεδο της παρεχόµενης περίθαλψης έχει χειροτερεύσει
τα τελευταία χρόνια, διότι πέρα από το εν λόγω Κέντρο Υγείας
Αστικού Τύπου που δεν λειτούργησε ποτέ, υπάρχουν και δύο
ακόµη σταθµοί πρώτων βοηθειών: ο ένας είναι πολύ γνωστός,
στο κτήριο του Ερυθρού Σταυρού στο λιµάνι που έπαψε να λει-
τουργεί κι ένας στο ιατρείο ΙΚΑ της Πύλης Αξιού. Σταµάτησαν,
λοιπόν, τη λειτουργία τους εδώ και χρόνια, µε αποτέλεσµα να

µην υπάρχει στο κέντρο της Θεσσαλονίκης ούτε ένας σταθµός
πρώτων βοηθειών, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την υγεία και κυ-
ρίως την περίθαλψη των χιλιάδων Θεσσαλονικέων.

Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, αν θα αναζητηθούν ευθύ-
νες για την προκλητική ανευθυνότητα των όποιων υπευθύνων,
που οδήγησε στην κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος,
στην απώλεια πόρων από το Ευρωπαϊκό Ταµείο και στην ταλαι-
πωρία χιλιάδων Θεσσαλονικέων.

Αν ήθελα να γίνω περισσότερο αυστηρός µαζί σας, θα σας ρω-
τούσα αν έχετε την πρόθεση να ενεργοποιήσετε τον πρόσφατο
νόµο Καστανίδη για την αποζηµίωση του κράτους µε τη δήµευση
των περιουσιών εκείνων οι οποίοι έβλαψαν την πολιτεία.

Κυρίως, όµως, σας ερωτώ, αν προτίθεται το Υπουργείο να
δώσει άµεσες λύσεις στο πολυσύνθετο αυτό πρόβληµα και µία
ήδη διαφάνηκε από την πρωτολογία σας, που πέραν όλων όσων
προαναφέρθηκαν προκαλεί την κοινή γνώµη, δίνοντας την αί-
σθηση της διάλυσης του κράτους κι αυτό είναι το πιο οδυνηρό
και επικίνδυνο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Τέλος, να σας πω ότι µου έκανε µεγάλη εντύπωση πως σε δύο

ερωτήσεις συναδέλφων άλλων κοµµάτων δεν σπεύσατε να απα-
ντήσετε και µας υποχρεώνετε να κάνουµε αυτήν την επίκαιρη
ερώτηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε.
Ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Τιµο-

σίδης, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να ξεκινήσω από το τελευταίο. ∆εν κατάλαβα τι

εννοούσατε όταν είπατε ότι δεν απάντησα στις ερωτήσεις άλλων
συναδέλφων. Είναι η πρώτη ερώτηση στη δική µου θητεία. ∆εν
ξέρω αν είναι λίγο νωρίτερα.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Είναι παλιό το ζήτηµα.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Εντάξει, κύριε Κολοκοτρώνη.
Παρ’ όλα αυτά, όµως, νοµίζω ότι για το θέµα ήµουν ειλικρινής,

κύριε συνάδελφε και σας είπα ότι κακώς και καλώς έγινε η
διακοπή της εργολαβίας και η επιµονή να συνεχίσουµε στο
υπάρχον κτήριο.

Από εκει και πέρα, όπως σας είπα, είναι σε εκκρεµότητα η
καταβολή των ενοικίων και βεβαίως σε σύντοµο διάστηµα –
ξέρετε γι’ αυτά µπήκα σε µία διαδικασία διερεύνησης- θα µπορώ
να σας απαντήσω που θα καταλήξει όλη αυτή η διαδικασία για
το τι έγινε µέχρι τώρα.

Να έρθουµε όµως στην ουσία, που νοµίζω ότι αυτή ήταν και η
κύρια ουσία του ερωτήµατός σας.

Σωστά επισηµαίνετε ότι πρέπει να σπαταλούνται τα χρήµατα
του ελληνικού δηµοσίου µε σύνεση και να πηγαίνουν εκεί που
πρέπει κι ότι όλα αυτά είναι για τον Έλληνα πολίτη. Συµφωνούµε
σ’ αυτό και σε µία τέτοια λογική τουλάχιστον εδώ και αρκετό
καιρό αγωνιζόµαστε ως Κυβέρνηση και προσπαθούµε να
βάλουµε µία τάξη, µία σειρά στη σπατάλη που όλα αυτά τα
χρόνια υπήρξε.

Αλλά η ουσία νοµίζω είναι, πώς µπορεί να εξυπηρετηθούν
καλύτερα οι πολίτες της αγαπηµένης πόλης της Θεσσαλονίκης,
στην οποία έχω σπουδάσει κι έχω ζήσει πάρα πολλά χρόνια και
γνωρίζω πολύ καλά και το κτήριο.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω, ότι πολύ σύντοµα θα
απαντήσουµε σ’ αυτό το σοβαρό πρόβληµα ξεκινώντας, αν
θέλετε, την εφαρµογή του νόµου που ψήφισε η ελληνική Βουλή
πριν µερικούς µήνες, το Μάιο συγκεκριµένα. Είναι το περίφηµο
άρθρο 31 του νόµου που ψήφισε το Υπουργείο Εργασίας και
Απασχόλησης το Μάιο, µέσα από το οποίο υποχρεούται η
ελληνική πολιτεία, η Κυβέρνηση να εφαρµόσει το νόµο και να
συνενώσει όλες τις υπηρεσίες υγείας που σήµερα διαχειρίζονται
τα ασφαλιστικά ταµεία κι όλες αυτές να περιέλθουν στο
Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας.

Έτσι, λοιπόν, ακριβώς µε την επικείµενη αυτή ενοποίηση των
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υπηρεσιών πρωτοβάθµιας υγείας, θα έχουµε τη δυνατότητα να
αντιµετωπίσουµε αυτό το πρόβληµα που πράγµατι είναι τόσο
ζωντανό, µας ενδιαφέρει και που καθηµερινά έχουµε
προβλήµατα από τους πολίτες.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Μπορείτε να µας δώσετε ένα
χρονοδιάγραµµα;

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θα σας πω, λοιπόν.

Ήδη έχουµε συστήσει µία επιτροπή των δύο Υπουργείων,
Υγείας κι Εργασίας και την επόµενη βδοµάδα, κύριε συνάδελφε,
θα έχουµε στο Υπουργείο Υγείας µία συνάντηση. Της επιτροπής
προεδρεύει ο ίδιος ο Υπουργός, κ. Λοβέρδος. Θα µας φέρουν,
λοιπόν, την πρότασή τους να ξεκινήσουµε τη συνένωση αυτή από
το νησί της Κρήτης, όπου συµπίπτει η διοικητική µε την
υγειονοµική περιφέρεια και από το Νοµό Θεσσαλονίκης. Έτσι,
λοιπόν, γι’αυτό το συγκεκριµένο πρόβληµα θα έχουµε απαντή-
σεις σε περίπου έξι µήνες από σήµερα.

Πρέπει να σας πω, όµως, ότι για την αντιµετώπιση αυτών των
περιστατικών υπάρχει και το υποκατάστηµα του ΙΚΑ, η Πύλη
Αξιού, η οποία είναι και σε χώρους καλά δοµηµένη και θα
αντιµετωπιστεί και το ζήτηµα των πρώτων βοηθειών, όπως
είπατε, γιατί περιλαµβάνει ολοκληρωµένο σχεδιασµό.

Έτσι, λοιπόν, το επόµενο χρονικό διάστηµα θα έχουµε ήδη κοι-
νοποιήσει πολύ σύντοµα το πώς θα αντιµετωπιστεί το πρόβληµα
της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας µε την αξιοποίηση όλων
αυτών των χώρων που έχει το ΙΚΑ στην πόλη της Θεσσαλονίκης.
Και νοµίζω ότι σε όλη την επικράτεια του ιστού της πόλης µπο-
ρεί να βρεθεί µια πολύ καλή λειτουργική κατάσταση που να εξυ-
πηρετήσει τις αυξηµένες ανάγκες της Θεσσαλονίκης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 195/16-11-2010 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρου ∆ρίτσα προς τον Υπουργό
Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, σχετικά µε την κα-
τοχύρωση από την ΟΛΠ ΑΕ των δικαιωµάτων των ναυτικών στην
προκήρυξη διαγωνισµού για τον πλειστηριασµό της εταιρείας
G.A. Ferries κ.λπ..

Κύριε ∆ρίτσα, έχετε δύο λεπτά για την παρουσίαση της ερώ-
τησής σας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε και εσείς, όπως και εγώ, αλλά και

πάρα πολύ κόσµος ιδιαίτερα στον Πειραιά ότι προ διετίας περί-
που -αν δεν µε απατά η µνήµη µου- η ακτοπλοϊκή εταιρεία «G.A.
FERRIES» µε επτά πλοία από τα παλιά πλοία των διαφόρων γραµ-
µών που συνέδεαν τον Πειραιά µε τα νησιά κήρυξε πτώχευση,
έδεσε τα πλοία της –επτά πλοία- στο λιµάνι του Πειραιά και
άφησε στο δρόµο απλήρωτους τους εργαζόµενους ναυτικούς.

Στη συνέχεια, µε µία νοµοθετική ρύθµιση της κ. Κατσέλη επε-
κτάθηκε και για τους Έλληνες ναυτικούς των πλοίων εσωτερικών
γραµµών η δυνατότητα να αναλάβει το ΝΑΤ να πληρώσει τουλά-
χιστον τα δεδουλευµένα, κάτι το οποίο έγινε.

Έτσι, λοιπόν, το ΝΑΤ έχει ήδη επιβαρυνθεί ως προς αυτό µε
3.550.000 ευρώ, αλλά η εταιρεία αυτή έχει αφήσει κι άλλα χρέη
προς το ΝΑΤ συνολικού ύψους 27.900.000 ευρώ, αλλά σίγουρα
και προς την εφορία, ΦΠΑ και διάφορα άλλα. Τα περισσότερα
από αυτά είναι εισπραχθέντα από τα τέλη των εισιτηρίων και µη
αποδοθέντα.

Πράγµατι, λοιπόν, αυτή η εταιρεία έχει επτά πλοία αφηµένα
στο λιµάνι τα οποία πρέπει να αποµακρυνθούν, ενώ η εταιρεία
είναι σε πτώχευση µε έναν τρόπο περίεργο. ∆ηλαδή, ενώ υπάρ-
χουν και άλλες επιχειρηµατικές δραστηριότητες των ίδιων επι-
χειρηµατιών, δεν συνδέονται οι µεν µε τις δε, ανθεί και ευηµερεί
η επιχειρηµατική δραστηριότητα αυτών των ίδιων εφοπλιστών,
παραµένουν σε εξαιρετικά ευηµερούσα κατάσταση στην καθη-
µερινή τους ζωή αυτοί και οι οικογένειές τους, αλλά η εταιρεία
και οι εργαζόµενοι είναι στο δρόµο και το ΝΑΤ στη µέση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και ξαφνικά, ενώ είναι θέµα πλειστηριασµού για την αναζή-
τηση των δυνατοτήτων είσπραξης τουλάχιστον αυτών των οφει-
λοµένων χρεών, αλλά και των άλλων απαιτήσεων του δηµοσίου,

ο ΟΛΠ επιλέγει το ν. 2881/2001 που αφορά την ανέλκυση ναυα-
γίων, προκειµένου να εκποιήσει αυτά τα πλοία µε πλειστηριασµό
εκκίνησης 8.000.000 ευρώ, όταν, όπως είπα, οι οφειλές ανέρχο-
νται περίπου στα 28.000.000 ευρώ στο ΝΑΤ και όταν οι ελάχιστες
εκτιµήσεις που έχουν δηµοσιευθεί, λένε ήδη ότι 2.000.000 έως
3.000.000 το λιγότερο κοστίζει κάθε ένα από αυτά τα πλοία. ∆η-
λαδή, θα µπορούσε να ξεκινήσει από πολύ περισσότερο.

Το ερώτηµά µου, λοιπόν, είναι γιατί επελέγη αυτή η διαδικασία
και συµπληρωµατικά, γιατί αφέθηκε ο ΟΛΠ να έχει την πρωτο-
βουλία των κινήσεων, σε σχέση µε τη διαχείριση αυτού του προ-
βλήµατος, όταν και ο ΟΛΠ είναι υπό την εποπτεία του Υπου-
ργείου, αλλά και το ΝΑΤ, ο Οργανισµός του δηµοσίου.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην επίκαιρη ερώτηση

του κ. ∆ρίτσα θα απαντήσει ο Υπουργός Θαλασσίων Υποθέσεων,
Νήσων και Αλιείας κ. ∆ιαµαντίδης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Πράγµατι, κυρία Πρόεδρε, το ∆ιοι-
κητικό Συµβούλιο του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς αποφάσισε
να προχωρήσει σε ανοιχτό διεθνή πλειοδοτικό διαγωνισµό για
την αποµάκρυνση αυτών των επτά επικίνδυνων πλοίων της εται-
ρείας «G.A. FERRIES». Αυτά τα πλοία είναι επικίνδυνα και επι-
βλαβή –έτσι έχουν χαρακτηριστεί- µε γνώµονα βεβαίως πάντα το
δηµόσιο συµφέρον.

Έκανε χρήση του ν. 2881/2001 µετά από σχετικό πόρισµα της
προβλεπόµενης γνωµοδοτικής επιτροπής.

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζουµε πολύ καλά, αφού όλοι -και η
κυρία Πρόεδρος- Πειραιώτες είµαστε, ότι τα πλοία αυτά είναι
εγκαταλελειµµένα εδώ και πλέον δύο χρόνια και ότι έχουν χα-
ρακτηριστεί επικίνδυνα, χωρίς συντήρηση και χωρίς πλήρωµα.
Έχει δηµιουργηθεί µια αναταραχή -θα έλεγα- στην εύρυθµη λει-
τουργία του λιµανιού.

Όµως, αυτό που έχει µεγαλύτερη σηµασία είναι το γεγονός
ότι είναι και επικίνδυνα, γιατί ενδεχοµένως να προκαλέσουν και
θαλάσσια ρύπανση. Βεβαίως, θα πρέπει να δούµε µε το ίδιο εν-
διαφέρον τέτοιου είδους περιπτώσεις όχι µόνο για το λιµάνι του
Πειραιά, αλλά και για την ευρύτερη περιφέρεια του Πειραιά –τη
Σαλαµίνα κ.ο.κ.- όπου εµποδίζουν την ελεύθερη ναυσιπλοΐα.

Με τη διαδικασία που ακολουθείται, κύριε συνάδελφε, η οποία
προβλέπεται –επαναλαµβάνω- και είναι νόµιµη, αλλά και η µόνη
διέξοδος στο πρόβληµα, είναι βέβαιον ότι όχι µόνο ο Πειραιάς
θα απαλλαγεί απ’ αυτά τα πλοία, που λειτουργικά αλλά και αι-
σθητικά για εµάς που ζούµε στον Πειραιά βλάπτουν το λιµάνι και
το περιβάλλον, αλλά θα δοθεί η δυνατότητα από το νέο έτος –
από την άνοιξη του 2011- να ελλιµενίζονται στο σηµείο εκείνο
άλλα πλοία, τα οποία φυσικά θα φέρουν έσοδα στον ΟΛΠ.

Αυτά, λοιπόν, τα γνωστά πλοία της «G.A. FERRIES» πρέπει να
αποµακρυνθούν γρήγορα, ούτως ώστε ο Οργανισµός Λιµένος
Πειραιώς να µπορέσει να βάλει εκεί άλλα πλοία, γιατί έχουµε µε-
γάλες ανάγκες. Αυτό είναι σήµερα το ζητούµενο, αν θέλετε: Να
µην έχει πρόβληµα το περιβάλλον και να υπάρχει ελεύθερος
χώρος.

Σεβόµαστε και λαµβάνουµε υπ’ όψιν, λοιπόν, τόσο τις δικές
σας ενστάσεις όσο και των λοιπών φορέων για τη διαδικασία
αυτή που, βεβαίως, µπορεί να µην καλύπτει πλήρως τα έσοδα
του ΝΑΤ από τα οφειλόµενα των εταιρειών του κ. Αγούδηµου,
από ναυτολόγια, από τρίµηνες αποδοχές και από το ΚΑΕΟ, δη-
λαδή το Κεφάλαιο Ασφάλισης Επιβατών και Οχηµάτων. Όµως,
περισσότερο απ’ όλα, κύριε συνάδελφε, σεβόµαστε την ανάγκη
εξυπηρέτησης του γενικού συµφέροντος σε συνδυασµό µε την
αδράνεια του υπόχρεου.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο είµαστε εµείς εδώ και είµαστε υπο-
χρεωµένοι να πράξουµε και όχι να αδρανήσουµε. Μάλιστα, ενερ-
γούµε κατά νόµο και, βεβαίως, χωρίς πρόθεση ζηµίας του
δηµοσίου, δεδοµένου ότι οι οφειλές προς τα µέλη του πληρώ-
µατος σε µεγάλο βαθµό έχουν εξοφληθεί µε την πρόσφατη,
όπως είπατε και εσείς, νοµοθετική ρύθµιση της κ. Κατσέλη και
του Υπουργείου Εργασίας.

Τέλος, όσον αφορά την τακτοποίηση των λοιπών πιστωτών και
του ΝΑΤ, αυτή θα γίνει από το προβλεπόµενο τίµηµα της εκποί-
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ησης που θα εισπράξουµε. Τα χρήµατα που είπατε είναι η τιµή
εκκίνησης. Άρα, δεν ξέρουµε πόσο θα φθάσει. Μη στέκεστε στο
νούµερο 7 εκατοµµύρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τα χρήµατα αυτά –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- ο ΟΛΠ θα τα
καταθέσει στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων και όχι στο
Ταµείο του. Αυτό το λέω, γιατί κάποιοι ανησυχούν ότι ο ΟΛΠ το
κάνει αυτό, για να εισπράξει χρήµατα.

Με αυτά τα χρήµατα που θα εισπραχθούν θα πληρωθούν
πρώτα οι εργαζόµενοι –όσοι υπολείπονται- µετά οι ασφαλιστικές
εισφορές, όλοι οι άλλοι πιστωτές και, βεβαίως, το λιµάνι.

Σηµειώνεται τέλος ότι για τις παραπάνω οφειλές το ΝΑΤ µας
ενηµέρωσε ότι από την πλευρά του έκανε τις διαδικασίες και έχει
λάβει τα προβλεπόµενα από την κείµενη νοµοθεσία αναγκαστικά
µέτρα, δηλαδή µήνυση, βεβαίωση των σχετικών ποσών κατά των
οφειλετών στην αρµόδια ∆ΥΟ Πλοίων κ.λπ. και αναγγελίες στους
κατά καιρούς διενεργηθέντες πλειστηριασµούς.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. ∆ρίτσας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, αξίζει για την ιστορία να επισηµάνουµε ότι οι ερ-

γαζόµενοι ναυτικοί που έµειναν στο δρόµο πήραν τρία µηνιάτικα,
αλλά οι περισσότεροι απ’ αυτούς έπρεπε να πάρουν πολύ πε-
ρισσότερα. Έχουν µείνει µε ανείσπρακτη δεδουλευµένη µηνιαία
εργασία πολλαπλάσια των τριών και, φυσικά, έµειναν άνεργοι.
Όµως, αυτό δεν είναι της παρούσης.

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι δεν διακρίνοµαι από κακοπιστία
και ευχαριστώ για την απάντησή σας. Όµως, σύµφωνα µε όσα
γνωρίζω βρίσκω ότι η απάντησή σας δείχνει να αποδέχεσθε πλή-
ρως την επιχειρηµατολογία του ΟΛΠ.

Θέλω να σας επιστήσω την προσοχή στο ότι η επιλογή είναι
συγκεκριµένη και ότι για την επιλογή που έκανε το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο του ΟΛΠ καλόπιστα δέχοµαι ότι το έψαξε και δεν µπο-
ρούσε να βρει άλλη λύση.

Όµως η επιλογή αυτή σηµαίνει πλειστηριασµός ελεύθερος
βαρών. Τα πλοία αυτά, δηλαδή, µπαίνουν στον πλειστηριασµό
και όποιος τα πάρει δεν αναλαµβάνει την ευθύνη να εξοφλήσει σε
κανέναν, ούτε στο ΝΑΤ, ούτε στην εφορία, ούτε σε ιδιώτες πι-
στωτές, όπως συµβαίνει µε όλους τους κανονικούς πλειστηρια-
σµούς.

Όπως σας είπα, είναι µια διαδικασία ειδική της ανέλκυσης ναυ-
αγίων κι αυτή επέλεξε ο ΟΛΠ. Αυτό σηµαίνει ότι ακόµη κι αν ανέ-
βει η τιµή εκκίνησης, δεν θα ανέβει πολύ, θα είναι πολύ πίσω από
τις ανάγκες εξόφλησης αυτών των οφειλών προς το δηµόσιο.
Ούτως ή άλλως, σύµφωνα µε όλες τις εκτιµήσεις -και σας το είπα
και ψάξτε το, διερευνήστε το, κύριε Υπουργέ- είναι και χαµηλό-
τερη από την αγοραία αξία που έχει ένα τέτοιο παλιό πλοίο, όπως
εκτιµά η αγορά του Πειραιά.

Εάν ισχύουν οι πληροφορίες που έχω ότι ένα τέτοιο πλοίο του-
λάχιστον κοστίζει 2 µε 3 εκατοµµύρια ευρώ, δεν µπορεί να ξεκι-
νάει για τα επτά πλοία ο ΟΛΠ από τα 8 εκατοµµύρια ευρώ.
Πρέπει να ξεκινάει τουλάχιστον από τα 14 εκατοµµύρια ευρώ.

Από εκεί και πέρα, κοιτάξτε τι µπορεί να γίνει: Μια offshore,
που πίσω από αυτή να κρύβονται οι ίδιοι οι εφοπλιστές που τα
άφησαν έτσι, ή κάποια παρεµφερής, να έρθει στο διαγωνισµό και
να τα πάρει «µπιρ παρά» –διότι περί αυτού πρόκειται- και απαλ-
λαγµένα βαρών. Οπότε µε άλλο όνοµα τα ίδια πλοία, οι ίδιοι εφο-
πλιστές θα τα κυκλοφορήσουν ξανά.

Αναλαµβάνετε, κύριε Υπουργέ, την ευθύνη γι’ αυτό, επειδή ο
ΟΛΠ επέλεξε αυτή τη διαδικασία; Στο κάτω-κάτω µέχρι να βρε-
θεί καλύτερη λύση, υπάρχει χωρίς ιδιαίτερο κόστος η δυνατότητα
να αποµακρυνθούν τα πλοία, να πάνε σε ράδες -και έχει γίνει πολ-
λές φορές, έχει το νόµιµο δικαίωµα και ο ΟΛΠ και το κράτος να
το κάνει αυτό- να παροπλιστούν σε άλλα σηµεία, να ελευθερω-
θεί το λιµάνι του Πειραιά –γιατί όντως είναι προβληµατική η πα-
ρουσία τους εκεί, πιάνουν θέσεις που µπορούν να αξιοποιηθούν
παραγωγικά- και να µπορέσει να βρεθεί µια άλλη λύση.

Αυτό θέλω να τονίσω, κύριε Υπουργέ. Ο ΟΛΠ επέλεξε αυτό. Η

Κυβέρνηση θα το δεχθεί ασυζητητί ενώ εκκρεµούν τόσες άλλες
παράµετροι;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω ότι ο
κύριος συνάδελφος στην ερώτησή του τα λέει κάπως διαφορε-
τικά. Μας είπε ότι ο ΟΛΠ καλόπιστα ενήργησε και έπραξε έτσι.
Αλλά στην ερώτηση λέει «για ποιο λόγο παρεµβαίνει ο ΟΛΠ στη
διαδικασία εκποίησης των πλοίων».

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Είπα, να παραδεχθώ ότι καλόπιστα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Τη δουλειά του κάνει. ∆εν είναι θέµα
καλοπιστίας. Είναι θέµα ότι ο ΟΛΠ λειτουργεί νόµιµα και κάνει
αυτό που του επιτρέπει και του επιβάλλει ο νόµος.

Από εκεί και πέρα, αναφέρατε την ευαισθησία σας για τους
εργαζόµενους και την αποδέχοµαι και καλά κάνετε, αλλά την ίδια
ευαισθησία έχουµε και εµείς για τους εργαζόµενους. Και ανέ-
φερα στην πρωτολογία µου και είπα ότι οι πρώτοι που θα πλη-
ρωθούν από τα χρήµατα αυτά που θα εισπραχθούν –όσα κι αν
είναι αυτά- θα είναι οι εργαζόµενοι, διότι πήραν µέρος των οφει-
λών της εταιρείας. Άρα, το υπόλοιπο θα το πάρουν από τα χρή-
µατα που θα προκύψουν από αυτόν το δηµόσιο διεθνή διαγω-
νισµό και τα οποία θα κατατεθούν στο Ταµείο Παρακαταθηκών
και ∆ανείων.

Πάνω από το δηµόσιο συµφέρον δεν µπορεί να αντιταχθεί το
ιδιωτικό συµφέρον. Και γι’ αυτό η προάσπιση του δηµοσίου συµ-
φέροντος επιβάλλει την αποµάκρυνση, για όλους τους λόγους
που και εσείς συµφωνείτε, από το λιµάνι του Πειραιά. Είναι αυ-
τονόητο. Κι αυτό κάνει η διοίκηση του ΟΛΠ. Και µπορεί να είναι
στην ευθύνη του Υπουργείου, πλην όµως τη διοίκηση του λιµα-
νιού την έχει ο ΟΛΠ.

Η διοίκηση του ΟΛΠ παίρνει αποφάσεις. ∆εν τις παίρνει το
Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας και το ξέ-
ρετε πολύ καλά. Και έκανε όλες τις προβλεπόµενες διαδικασίες
νόµιµα, για να προασπίσει το καθεστώς της αναγκαστικής εκτέ-
λεσης κατά τον Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας στο µέτρο που δεν
ανατρέπεται η διαδικασία του νόµου.

Από κει και πέρα τα τρία από αυτά τα επτά πλοία υπερέβησαν
το χρόνο της διετίας και παραµένουν εγκαταλελειµµένα στα κρη-
πιδώµατα του ΟΛΠ χωρίς να καταβάλλουν τα προβλεπόµενα.

∆εύτερον, οι πλοιοκτήτες της εταιρείας δεν έχουν επιδείξει το
παραµικρό ενδιαφέρον να αποµακρύνουν αυτά τα επικίνδυνα
πλοία, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται. Μάλιστα ξέρετε πολύ καλά ότι
ορισµένα απ’ αυτά έχουν πάρει και µία κλίση. Φανταστείτε, λοι-
πόν, εµείς που ζούµε στον Πειραιά, αλλά και όλος ο κόσµος που
έρχεται στον Πειραιά, να δούµε αυτά τα πλοία να βουλιάζουν µε
συνέπεια ενδεχοµένως να κλείσει ακόµα και το λιµάνι. Τι επι-
πτώσεις µπορεί να έχει αυτό στην οικονοµία µας σ’ αυτήν τη δύ-
σκολη περίοδο, τι επιπτώσεις µπορεί να έχει στην κρουαζιέρα
κ.λπ.;

Πέραν τούτου, λέτε γιατί δεν έκανε τίποτε άλλο ο ΟΛΠ. Ο ΟΛΠ
έκανε προκήρυξη διαγωνισµού προ πενταµήνου για αναγκαστική
µεθόρµιση κάποιων απ’ αυτά κάπου αλλού. Κι εγώ θα συµφω-
νούσα να πήγαιναν πρώτα εκεί πέρα, πλην όµως δεν «καρποφό-
ρησε» αυτό, άρα δεν είχε άλλη δυνατότητα ο ΟΛΠ να κάνει
τίποτα πέραν αυτού που κάνει τώρα και που είναι η προσφορό-
τερη και η πιο πρακτική οδός-πρόταση-πρωτοβουλία για να λυθεί
αυτό το πρόβληµα που υπάρχει.

Συνεπώς κανείς δεν µπορεί να κατηγορεί εµάς για ολιγωρία
παρά µόνο ίσως για υπερβάλλοντα ζήλο υπέρ του δηµοσίου συµ-
φέροντος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 197/16-11-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Παντελή Οικονόµου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για την αύξηση του
ιδιωτικού χρέους της χώρας µας, για την αναθέρµανση της αγο-
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ράς κ.λπ..
Κύριε Οικονόµου, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την επί-

καιρη ερώτησή σας.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η «ασφυξία» στην αγορά είναι διαπιστωµένη

και µεταξύ άλλων αιτίων του φαινοµένου πρώτη σηµασία έχει η
πιστωτική «ασφυξία» προς τις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Η
«προβληµατικότητα» αυτή αποκτά τεράστιες διαστάσεις, πολλώ
µάλλον εφόσον έχουµε και εισοδηµατικές περικοπές και µειώ-
σεις. Όλο αυτό το φαινόµενο είναι η πεµπτουσία της ύφεσης. Η
συγκυρία µάλιστα καθορίζεται από µία νέα λογιστική προσέγγιση
που έφερε το έλλειµµα του 2009 στο 15,4% και από την απόπειρα
εν ονόµατι αυτής της προσέγγισης να υπάρξουν νέα περιορι-
στικά µέτρα µε επισπεύδοντες κύκλους εκτός Ελλάδος φυσικά
και µε χώρες αναφοράς κράτη-µέλη της Ευρωζώνης που έχουν
ιδιωτικό χρέος πολλαπλάσιο της Ελλάδας και δηµοσιονοµικά
στοιχεία απολύτως αµφίβολης εγκυρότητας.

Η ερώτηση είναι η εξής: Έχει διασφαλιστεί ότι ο υπολογισµός
των ελλειµµάτων είναι οµοιόµορφος σ’ όλες τις χώρες της Ευ-
ρωζώνης και αν όχι, πώς µπορούµε να το πετύχουµε αυτό; Φτά-
σαµε δηλαδή στο άλλο άκρο. Από κει που µας κατήγγειλαν ότι
δεν τηρούµε σωστά τα στοιχεία, έχω την υποψία ότι το έχουµε
παρακάνει, δηλαδή είµαστε τόσο πολύ πειθαρχικοί που έχουν
συµβεί έκτροπα σ’ άλλες χώρες της Ευρωζώνης µε δυσµενείς
επιπτώσεις για µας.

Το δεύτερο είναι το εξής: Υπάρχουν δυνατότητες αύξησης του
ιδιωτικού χρέους, δηλαδή του δανεισµού επιχειρήσεων και νοι-
κοκυριών. Πώς σκοπεύετε να αξιοποιήσετε αυτήν τη δυνατότητα,
ούτως ώστε να «ξαναζεσταθεί» η αγορά και να αντιµετωπιστεί η
ύφεση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην επίκαιρη ερώτηση
του κ. Οικονόµου θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ.
Φίλιππος Σαχινίδης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να ευχαριστήσω το συνάδελφο που µε αυτήν την επί-

καιρη ερώτηση µας δίνει την ευκαιρία να ενηµερώσουµε το Σώµα
για το τι ακριβώς συνέβαινε στη χώρα µας τα τελευταία χρόνια,
για το τι συνέβαινε στην καταγραφή των στατιστικών στοιχείων
που οδήγησαν στην καταρράκωση του κύρους και της διεθνούς
αξιοπιστίας της χώρας.

Ο κύριος συνάδελφος έθεσε ορισµένα πολύ σωστά ερωτή-
µατα. Επειδή ξέρω ότι παρακολουθεί πολύ στενά τα οικονοµικά,
θέλω να του υπενθυµίσω ποιο ήταν το έλλειµµα που προϋπολό-
γιζε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας όταν κατέθεσε το προ-
σχέδιο τον Οκτώβριο του 2008. Ήταν 1,7%, για να γίνει 2% όταν
κατέθεσε τον προϋπολογισµό, για να το αναθεωρήσει τον Απρί-
λιο του 2009 στο 3,7%, για να το αναθεωρήσει λίγες µέρες πριν
γίνουν οι εκλογές στις 2 Οκτωβρίου του 2009 στο 6% του ΑΕΠ,
για να καταλήξει µετά την τελευταία αναταξινόµηση που έγινε
από την EUROSTAT στο 15,4%.

Θα καταθέσω τους πίνακες σχετικά µε την πορεία του δηµο-
σιονοµικού ελλείµµατος.

Τέθηκε εύλογα το εξής ερώτηµα: Έπρεπε να γίνουν όλα αυτά;
Βεβαίως και έπρεπε να γίνουν, γιατί στην πραγµατικότητα όλα
αυτά τα χρόνια, παρά το γεγονός ότι έγινε µία απογραφή το 2004
και η χώρα δεσµεύτηκε ότι τα στοιχεία τα οποία θα παραδίδει θα
είναι σωστά, αποδεικνύεται από το δελτίο της EUROSTAT το
οποίο και αυτό θα καταθέσω –συγκεκριµένα θα καταθέσω της
Ελληνικής Στατιστικής Αρχής- ότι το έλλειµµα του 2006 τελικά
ήταν 5,7%.

Το έλλειµµα του 2007, χρονιά για την οποία η χώρα µπήκε και
βγήκε από την επιτήρηση, ήταν 6,4%, για να καταλήξουµε στο
15,4% το 2009.

Και τι µας λέει η ανεξάρτητη πλέον Ελληνική Στατιστική Αρχή;
Ότι ο λόγος για τον οποίο φτάσαµε στο 15,4% έχει να κάνει µε
την αναταξινόµηση των στοιχείων που αφορούν στους δηµόσι-
ους οργανισµούς. Και αυτό οδήγησε σε µια αύξηση του 0,7%.
Έχει να κάνει µε την αναταξινόµηση, αν θέλετε τον καλύτερο
υπολογισµό του πλεονάσµατος των φορέων της κοινωνικής

ασφάλισης και ΟΤΑ. Και αυτό µας οδήγησε σε µια άλλη αύξηση
κατά 0,9%. Και βεβαίως έχει να κάνει και µε άλλα στοιχεία, όπως
είναι οι ανεξόφλητες υποχρεώσεις. ∆ιότι µια πάγια τακτική της
κυβέρνησης ήταν να αναλαµβάνει υποχρεώσεις και ποτέ να µην
τις πληρώνει.

Υπάρχουν τέλος οι συµφωνίες ανταλλαγών εκτός αγοράς, τις
οποίες δεν δήλωσε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, ως
όφειλε το 2008, όταν η Eurostat υπέβαλε το ερώτηµα στην τότε
Κυβέρνηση αν υπάρχουν συναλλαγές µέσω swaps σε τιµές εκτός
αγοράς. Τότε η Κυβέρνηση δεν απάντησε.

Όλα αυτά οδήγησαν τη χώρα σε ένα σηµείο όπου πλέον είχε
τρωθεί τόσο το κύρος και η αξιοπιστία που κανείς δε σεβόταν
και δεν εκτιµούσε τα στατιστικά στοιχεία της Ελλάδος εξ ου και
η περίφηµη ορολογία greek statistics.

Σήµερα, κύριε συνάδελφε, τα ελληνικά στατιστικά στοιχεία
είναι στοιχεία που πλέον τα αποδέχονται όλοι. ∆εν υπάρχει ο πα-
ραµικρός αστερίσκος. Κι επειδή το αναφέρατε, αν ο τρόπος µε
τον οποίον επαναξιολογήθηκαν τα στοιχεία στην περίπτωση της
Ελλάδος έχει εφαρµοστεί και σε άλλες χώρες, θέλω να σας ενη-
µερώσω ότι ακριβώς η ίδια επαναταξινόµηση έχει γίνει στην πε-
ρίπτωση της Πορτογαλίας µε αφορµή την εταιρεία ραδιοτηλεό-
ρασης, µε αποτέλεσµα να έχει επιπτώσεις επαναταξινόµησης
στο έλλειµµα και στο χρέος. Έχει γίνει στην περίπτωση του Ηνω-
µένου Βασιλείου. Για ποιο λόγο; Εξαιτίας της εταιρείας σιδηρο-
δρόµων, µε αποτέλεσµα να έχει επιπτώσεις στο χρέος. Στην
περίπτωση της Γαλλίας. Γιατί; Εξαιτίας της εταιρείας χρηµατο-
δότησης της γαλλικής οικονοµίας. Αλλά και σε πολλές άλλες
χώρες της Ευρωζώνης.

Θα καταθέσω σχετική απάντηση που έδωσε η Ελληνική Στατι-
στική Αρχή στο συνάδελφο κ. Λαφαζάνη σε ερώτηση που έθεσε
για το αν υπήρξαν άλλες περιπτώσεις, όπου κλήθηκαν χώρες να
προχωρήσουν σε αναταξινόµηση των στοιχείων τους, ακριβώς
επειδή κάποιοι από τους κανόνες που τηρούνται και εφαρµόζει η
EUROSTAT δεν είχαν εφαρµοστεί στην περίπτωση των χωρών
αυτών.

Κύριε συνάδελφε, η χώρα δεν υποχρεώθηκε να πάρει εξαιτίας
αυτής της αναταξινόµησης τα µέτρα. Υποχρεώθηκε να προβεί
σε αυτές τις διαρθρωτικές παρεµβάσεις και να χτυπήσει τη σπα-
τάλη στις ∆ΕΚΟ, τα νοσοκοµεία και στον τοµέα της υγείας γενι-
κότερα, ακριβώς επειδή τα ελλείµµατα ήταν πάρα πολύ µεγάλα.
Έφτασαν σε ένα σηµείο που δεν είναι διατηρήσιµα, δεν βοηθούν
στην αναπτυξιακή πορεία της οικονοµίας και ήρθε η ώρα να πά-
ρουµε εκείνες τις υπεύθυνες πρωτοβουλίες και πολιτικές προ-
κειµένου να αντιµετωπίσουµε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα.

Στη δευτερολογία µου θα απαντήσω στο ζήτηµα της ρευστό-
τητας που βάλατε.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Οικονόµου.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Όπως
ευχαριστώ και τον Υπουργό για τα στοιχεία τα οποία πραγµατικά
είναι πολύτιµα. Και ορισµένα απ’ αυτά αν και όπως είπε µε φιλό-
φρονα λόγο παρακολουθώ στενά, δεν τα είχα υπ’ όψιν µου
πράγµατι.

Την ερώτηση την κάνω σε µια εποχή που γίνεται µια αναµέ-
τρηση στον ευρωπαϊκό χώρο. Και το φόντο είναι το µέλλον της
Ευρώπης. Από τη µια µεριά έχουµε τη λογική ενός imperium, που
θα ήθελε να αναπτυχθεί στην ήπειρο και από την άλλη την πα-
ραδοσιακή λογική, την οποία κι εµείς έχουµε προασπίσει, για µια
κοινότητα πατρίδων, πολιτισµών και ρευµάτων.

Με την πρώτη λογική επιχειρείται ο µηχανισµός, στον οποίο
έχει ενταχθεί η Ελλάδα και στον οποίο έχει υποβάλλει αίτηµα να
ενταχθεί και η Ιρλανδία, να γίνει ένας µηχανισµός ελεγχόµενης
χρεοκοπίας. Στην πραγµατικότητα οι φίλοι µας οι Γερµανοί αυτό
εννοούν. Ο µηχανισµός στον οποίον είσαστε είναι µηχανισµός
χρεοκοπίας και γι’ αυτό θέλουν να µας πείσουν, ενώ εµείς επι-
µένουµε ότι είναι ένας µηχανισµός στήριξης, όπως έχει συµφω-
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νηθεί. Και είναι ευτύχηµα που έχουµε αυξηµένο κύρος αυτήν την
εποχή, γιατί στην επερχόµενη σύνοδο κορυφής νοµίζω ότι θα
πρέπει να αναµετρηθούµε και να επιβάλλουµε το πλαίσιο της κοι-
νής λογικής. Αυτό που λέµε δηλαδή. Θα έλεγα στο πλαίσιο αυτό
να απειλήσουµε -όχι εντός εισαγωγικών, αλλά ευθέως- για οµοι-
όµορφη εφαρµογή των υπολογισµών των δηµοσιονοµικών στοι-
χείων για όλες τις χώρες της ευρωζώνης.

Είπατε για το Ηνωµένο Βασίλειο που δεν είναι στην Ευρωζώνη,
αλλά µου θυµίσατε την πορεία των ιδιωτικοποιήσεων εκεί. Τους
σιδηροδρόµους και το φυσικό αέριο το ιδιωτικοποίησε η κ. Θά-
τσερ. Χρεοκόπησαν. Και ξαναγύρισαν οι χρεοκοπηµένες εται-
ρείες στο δηµόσιο για να υπάρχουν τρένα και φυσικό αέριο στον
πληθυσµό.

Σας το λέω, γιατί µερικές φορές ακούω και στην Αίθουσα αυτή
κι έξω από την Αίθουσα ως πανάκεια την ιδιωτικοποίηση.

Εγώ σας έκανα, όµως, την ερώτηση για να δούµε το εξής:
Πέρα από τη µάχη που θα δώσουµε έξω, τι θα κάνουµε εδώ µε
τις δυνατότητες αύξησης του ιδιωτικού χρέους; Νοµίζω ότι πρέ-
πει να επιδιώξουµε την επέκταση της επιχειρηµατικής πίστης. Οι
ελληνικές επιχειρήσεις είναι ελάχιστα δανεισµένες. Είναι πάρα
πολύ λίγο δανεισµένες. Νοµίζω ότι είµαστε η τρίτη λιγότερο δα-
νεισµένη χώρα της Ευρωζώνης. Έχετε καλύτερη πρόσβαση από
εµένα στα στοιχεία. Νοµίζω, όµως, ότι κάπως έτσι είναι. Αυτό πι-
στωτικά σηµαίνει µία παγωµένη επιχειρηµατική κοινότητα στην
Ελλάδα. Και αυτό είναι εξόχως προβληµατικό.

Και η κατασκευαστική πίστη, παρά τα αντιθέτως θρυλούµενα,
είναι πολύ χαµηλή στην Ελλάδα. Βεβαίως, δεν νοµίζω ότι πρέπει
να ξαναρχίσουµε τα δάνεια για να αυξηθεί το κτιριακό απόθεµα,
αλλά για να κάνουµε καλύτερα κτήρια. Νοµίζω ότι είναι µία χρυσή
ευκαιρία για ανάπτυξη.

Το τρίτο είναι η οικογενειακή πίστη, που εκεί είµαστε χειρό-
τερα. ∆ηλαδή, τα νοικοκυριά είναι αρκετά δανεισµένα. ∆υστυ-
χώς, όµως, είναι δανεισµένα για καταναλωτικούς σκοπούς, µε
διακοποδάνεια, εορτοδάνεια. Ένας προσανατολισµός του πι-
στωτικού συστήµατος να δανείσει µε επενδυτική λογική -δηλαδή
είναι τελείως διαφορετικό να δανειστεί κάποιος για να σπουδά-
σει τα παιδιά του, από το να δανειστεί για να πάει να τα «φάει» σε
διακοπές, να κάνει διακοπές µία εβδοµάδα παραπάνω…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Απαραίτητη προϋπόθεση για όλα αυτά, βέβαια -εκτός από

αυτά που σας είπα για το εξωτερικό και αυτά που µπορούµε να
κάνουµε εδώ- είναι να γίνει ένα εγχείρηµα, που δυστυχώς χά-
θηκε µε την αντιπαράθεση που έγινε για τις εκλογές της Αυτοδι-
οίκησης, να γίνει, δηλαδή, µία πολύ επιθετική κίνηση εκ µέρους
της Κυβέρνησης να αναβαθµίσει τα ελληνικά οµόλογα τώρα.
Αυτό θα έβαζε τις ελληνικές τράπεζες σε µία άλλη κατάσταση.
Θα επανέρχονταν σε µία δυνατότητα να δανείσουν, ούτως ώστε
να εξυπηρετηθεί και ο στόχος τον οποίο σας είπα πριν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε, πριν σας δώσω το λόγο, να

ενηµερώσω το Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από
τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, δέκα µαθητές και µαθήτριες, καθώς και
δύο εκπαιδευτικοί, από τις γυµνασιολυκειακές τάξεις Καστελό-
ριζου.

Η Βουλή σας καλωσορίζει παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Είµαστε σε διαδικασία επικαίρων ερωτήσεων, δηλαδή ρωτούν
οι Βουλευτές και απαντούν οι αρµόδιοι Υπουργοί. Γι’ αυτό βλέ-
πετε λίγους Βουλευτές στην Αίθουσα.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πολύ σωστά ο συνάδελφός µου βάζει το ερώτηµα, πόσο ση-

µαντικό είναι σε συνθήκες κρίσης να βοηθήσουµε την οικονοµία

να βγει µέσα από την ύφεση. ∆ιότι και η δηµοσιονοµική προ-
σπάθεια που κάνουµε δεν θα πετύχει στο τέλος, αν δεν καταφέ-
ρουµε, ταυτόχρονα, να αντιµετωπίσουµε και το πρόβληµα της
ύφεσης.

Πολύ σωστά επισηµαίνετε ότι για να γίνει αυτό, θα πρέπει να
υπάρχει ρευστότητα. Και πώς θα εξασφαλίσουµε ρευστότητα;
Μέσα από ένα τραπεζικό σύστηµα το οποίο θα είναι διατεθειµένο
να χρηµατοδοτήσει πρωτοβουλίες, να βοηθήσει τους πολίτες να
κάνουν εκείνα τα επενδυτικά σχέδια τα οποία θέλουν.

Ξέρετε, όµως, πάρα πολύ καλά ότι αυτή τη στιγµή οι τράπεζες
αντιµετωπίζουν ένα τεράστιο πρόβληµα. Έχουν αδυναµία προ-
σφυγής στις αγορές κεφαλαίων ακριβώς εξαιτίας των δηµοσιο-
νοµικών προβληµάτων που έχει η χώρα.

Αν, λοιπόν, οι τράπεζες δεν λύσουν αυτό το πρόβληµα, εξ αντι-
κειµένου θα δυσκολεύονται να διοχετεύουν ρευστότητα στην οι-
κονοµία.

Γι’ αυτό εµείς είπαµε το εξής:
Πρώτον, παίρνουµε µέτρα για να διασφαλίσουµε τη σταθερό-

τητα του τραπεζικού συστήµατος της χώρας για να µην τεθεί κα-
θόλου προς αµφισβήτηση. Και παροτρύναµε τις τράπεζες να
προχωρήσουν σε µία κεφαλαιακή τους θωράκιση, για να µπο-
ρούν πραγµατικά να αντιµετωπίσουν και τις συνέπειες της κρί-
σης, αλλά να έχουν και τη δυνατότητα να χορηγήσουν την τόσο
αναγκαία ρευστότητα στην οικονοµία.

Εµείς, από τη δική µας την πλευρά, δηµιουργήσαµε το Ταµείο
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, ώστε αν παραστεί ανάγκη,
να δοθεί κεφαλαιακή ενίσχυση σε κάποια τράπεζα. Επεκτείναµε
το πρόγραµµα των 25 δισεκατοµµυρίων των εγγυήσεων και ταυ-
τόχρονα καλέσαµε τις τράπεζες να υπογράψουν ένα σύµφωνο
ρευστότητας, το οποίο θα διασφαλίσει, σε διµερή βάση, ότι κάθε
τράπεζα που έχει προσφύγει στον πυλώνα των εγγυήσεων θα
αναλάβει συγκεκριµένες δεσµεύσεις ως προς την πιστωτική επέ-
κταση.

Κύριε συνάδελφε, όµως, µε αφορµή και τις πρόσφατες εξελί-
ξεις, ιδιαίτερα στην Ιρλανδία κι επειδή κάνατε µία αναφορά στο
ιδιωτικό χρέος της Ελλάδος, κοιτώντας τα στοιχεία, µπορώ να
σας διαβεβαιώσω για τα εξής:

Όσο επιβλαβές είναι το δηµόσιο χρέος -και ιδιαίτερα το µε-
γάλο δηµόσιο χρέος- η ιστορία έχει αποδείξει ότι εξίσου επιβλα-
βές µπορεί να αποδειχθεί και το µεγάλο ιδιωτικό χρέος.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Περισσότερο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Η περί-

πτωση, δε, της Ιρλανδίας είναι µια χαρακτηριστική περίπτωση,
διότι αυτή τη στιγµή µέσα στην Ευρωζώνη έχουµε δύο χώρες
που έχουν προσφύγει στο µηχανισµό. Έχουµε την Ελλάδα, η
οποία βρέθηκε στο µέσω µιας κερδοσκοπικής επίθεσης, κυρίως
εξαιτίας των µεγάλων δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων και του µε-
γάλου χρέους, αλλά και του ελλείµµατος αξιοπιστίας που είχε.
Και έχουµε και µια χώρα, η οποία µπορεί να µην είχε µεγάλο
χρέος -θα έλεγα, δε, ότι ήταν λίγο πάνω από το 60% το δηµόσιο
χρέος της Ιρλανδίας- όµως, κοιτώντας τα στατιστικά στοιχεία το
ιδιωτικό της χρέος ήταν της τάξης των 200% περίπου.

Αν, λοιπόν, ένα µήνυµα µας στέλνει η περίπτωση της Ιρλαν-
δίας, είναι ότι όπως εµείς θα έπρεπε να ήµασταν πολύ προσε-
κτικοί στο ζήτηµα του δηµόσιου δανεισµού ως χώρα, κατά
αναλογία θα πρέπει πλέον να ενδιαφερθούµε για ένα µοντέλο
ανάπτυξης, το οποίο δεν θα περνάει µέσα από την αλόγιστη επέ-
κταση του ιδιωτικού δανεισµού, αλλά κυρίως µέσα από την προ-
σέλκυση των επενδύσεων και την αύξηση των εξαγωγών. ∆ιότι
µόνο µέσα από αυτά τα δύο κανάλια θα µπορέσει η χώρα µας να
διασφαλίσει µια βιώσιµη, µια διατηρήσιµη ανάπτυξη, η οποία δεν
θα κινδυνεύει πλέον στο µέλλον.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Η δεύτερη µε αριθµό 191/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη προς
τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, σχε-
τικά µε τη λήψη µέτρων για την προστασία του ερυθρού τόνου
κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή
και διαγράφεται.
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Η τρίτη µε αριθµό 204/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την πρό-
σθετη περικοπή αµοιβών στους υπαλλήλους του Πυροσβεστικού
Σώµατος κ.λπ., επίσης δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Ολοκληρώνουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 200/16-11-2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού, σχετικά µε την εγγραφή των κονδυλίων για τους Με-
σογειακούς Αγώνες στον προϋπολογισµό του 2011 κ.λπ..

Ο κ. Παύλος Μαρκάκης έχει το λόγο για δύο λεπτά για να πα-
ρουσιάσει την ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πιο επίκαιρη ερώτηση από αυτήν που κάνω για

τους Μεσογειακούς Αγώνες και για την κατασκευή του Μεσο-
γειακού Χωριού δεν έχει ξαναγίνει.

Έχουµε κάνει και άλλες ερωτήσεις, εγώ και οι συνάδελφοι µου
στην Μαγνησία, για τους Μεσογειακούς Αγώνες και πήραµε διά-
φορες ασαφείς απαντήσεις από το Υπουργείο σας, όχι από εσάς
προσωπικά, αν θα γίνουν οι Μεσογειακοί Αγώνες, αν θα γίνει το
Μεσογειακό Χωριό, αν θα γίνουν τα έργα, όπως είναι το κωπη-
λατοδρόµιο και το ιστιοπλοϊκό κέντρο και κυρίως δεν παίρναµε
απαντήσεις αν αυτά τα κονδύλια, που είναι απαραίτητα για τους
αγώνες, είναι γραµµένα στον προϋπολογισµό. Οι λόγοι, οι οποίοι
παίρναµε ασαφείς απαντήσεις είναι γνωστοί, αλλά δεν υπάρχουν
πλέον.

Ο πρώτος λόγος ήταν ότι ήµασταν στις παραµονές εκλογών
για την αυτοδιοίκηση και δεν θέλατε το Υπουργείο σας να βγά-
λει µια είδηση, η οποία, προφανώς, δεν θα ήταν υπέρ της διεξα-
γωγής αρτίων Μεσογειακών Αγώνων και του Μεσογειακού
Χωριού και ο δεύτερος λόγος είναι ότι δεν είχε καταρτιστεί ο
προϋπολογισµός. Αυτές, όµως, οι προϋποθέσεις σήµερα δεν
υπάρχουν. Ο προϋπολογισµός έχει κατατεθεί. Εποµένως, όλοι
περιµένουν να πείτε την αλήθεια, αν πράγµατι υπάρχουν κονδύ-
λια εγγεγραµµένα στον προϋπολογισµό για την τέλεση των αγώ-
νων, για την κατασκευή του Μεσογειακού Χωριού.

Το λέω αυτό, διότι δεν υπάρχουν πλέον άλλες αναβολές σε
αυτά τα ζητήµατα, διότι είχατε πει παλιά ότι θα γίνονταν οι δη-
µοπρασίες και η χρηµατοδότηση µέσα στο 2010. Αυτό, πλέον,
δεν το πιστεύει κανένας. Εποµένως, πρέπει να ξέρουµε αν θα κα-
τασκευαστεί αυτό το χωριό ή τα έργα, ή αν θα επιλέξετε άλλες
λύσεις.

Θα παρακαλέσω να είστε σαφείς στις απαντήσεις σας, διότι
περιµένει η τοπική κοινωνία, η οποία µας παρακολουθεί µέσω
του κυκλώµατος της τηλεοράσεως και περιµένει από εσάς σα-
φείς απαντήσεις για αυτά τα ζητήµατα που αφορούν την ανά-
πτυξη της κεντρικής Ελλάδος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Στην ερώτηση του κ. Μαρκάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός

Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Νικητιάδης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ατυχώς απώλεσα τη δυνατότητα να µε ακούσουν οι προ διλέ-

πτου απελθόντες µαθητές του Καστελόριζου, της εκλογικής µου
περιφέρειας. Ελπίζω ότι θα υπάρξει αυτή η δυνατότητα από τις
τηλεοπτικές τους οθόνες.

Κύριε συνάδελφε, παρακολουθώντας την προηγούµενη ερώ-
τηση που παρακολουθήσατε και εσείς περί της οικονοµίας της
χώρας, αναρωτήθηκα το εξής: Εάν δεν υπήρχε η οικονοµική
κρίση που διερχόµαστε, εάν δεν υπήρχαν όλα αυτά τα προβλή-
µατα, το ότι βρεθήκαµε σχεδόν στην κατάρρευση, η ερώτησή
σας θα είχε το ίδιο περιεχόµενο; Και πώς διαφοροποιείται η ερώ-
τησή σας σε σχέση µε µία άλφα οικονοµική κατάσταση στην
οποία, υποτίθεται, βρισκόµασταν πριν από κάποιο χρονικό διά-
στηµα και σε µία που βρισκόµαστε σήµερα;

Ωστόσο, εγώ θα προσπαθήσω µε συγκεκριµένο τρόπο να σας
πω ότι λέτε πως δεν είναι ικανοποιητικές οι πρόοδοι που έχουν
γίνει και λέτε ότι είναι ελάχιστα τα έργα που πρέπει να γίνουν.

∆εν είναι κατ’ αρχάς ελάχιστα. Είναι µεγάλα, είναι σηµαντικά. Το
ιστιοπλοϊκό κέντρο το παρακολουθούµε κανονικά. Είµαστε
εµπρόθεσµοι. Το κωπηλατοδρόµιο το παρακολουθούµε κανο-
νικά. Είµαστε εµπρόθεσµοι.

Υπάρχει ένα ζήτηµα µε το Μεσογειακό Χωριό. Σαφέστατα και
υπάρχει. Σας είπα και πριν ότι δεν έχουµε τα λεφτά αµέσως να
πούµε: «Πάρε 150 εκατοµµύρια». Ωστόσο, δεν είναι αυτό το ζή-
τηµα στο οποίο πρέπει να επικεντρωθείτε, κατά την εκτίµησή µου
και θα σας εξηγήσω γιατί.

Όµως, θέλω να σας πω, ότι δεν βρισκόµαστε υπό κανένα κα-
θεστώς πίεσης. ∆εν είναι κατ’ αρχάς ακριβές –προφανώς δεν
έχετε πληροφορηθεί, δεν φταίτε εσείς- ότι βρισκόµαστε υπό
πίεση από τη ∆ΕΜΑ και από τον κ. Αντάντι και την επιστολή του,
ούτε είναι αληθές ότι µας έχουν δώσει κάποια προθεσµία µέχρι
τις 18 Νοεµβρίου. Σας λέω από τώρα ότι έχουµε προγραµµατι-
σµένη συνάντηση µε τη ∆ΕΜΑ, µε τον κ. Αντάντι, στις 13 ∆εκεµ-
βρίου και όχι στις 18 Νοεµβρίου. Και είναι µία συνάντηση
προγραµµατισµένη, για να δούµε πού βρισκόµαστε, πώς προ-
χωράµε, ποια είναι η εξέλιξη, εάν αντιµετωπίζουµε προβλήµατα,
όπως γίνεται κάθε φορά σε οποιαδήποτε µεγάλη διεθνή οργά-
νωση.

Θέλω, όµως, να σας πω ότι ο προϋπολογισµός δεν µπορεί να
έχει ειδικούς κωδικούς που να λένε «Μεσογειακό Χωριό», «κω-
πηλατοδρόµιο» και επίσης δεν µπορεί ο προϋπολογισµός έργων,
που προφανέστατα δεν θα γίνουν όλα το 2011 ή δεν θα κατα-
βληθούν τα ποσά το 2011, να περιλαµβάνει τις απαιτούµενες δα-
πάνες, τα απαιτούµενα κονδύλια. Έχουµε τον προϋπολογισµό
του 2012, έχουµε τον προϋπολογισµό του 2013. Και αυτό ως
προς την ερώτηση και τον τρόπο που ζητάτε να συγκεκριµενο-
ποιηθούν στον προϋπολογισµό. ∆εν γίνεται. ∆εν υπάρχει προϋ-
πολογισµός που να λέει «κωδικός τάδε, Μεσογειακό», «κωδικός
τάδε, κωπηλατοδρόµιο».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού).

Όµως, θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου γιατί δεν θέλω να
πάρω άλλο χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Μαρκάκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σαφώς η απάντησή

σας είναι αυτή την οποία ανέµενα και εγώ, γιατί πράγµατι στον
προϋπολογισµό δεν υπάρχουν κονδύλια. Αυτό, όµως, δεν είναι
δικαιολογία. Όταν υπάρχει διαδικασία να κατασκευαστεί Μεσο-
γειακό Χωριό ύψους 150 εκατοµµυρίων, δεν είναι δυνατόν µέσα
στον προϋπολογισµό να µην υπάρχει η αντίστοιχη δαπάνη για να
µπορέσουν αυτά τα χρήµατα να εκταµιευτούν, διότι το Μεσογει-
ακό Χωριό δεν είναι δυνατόν να κατασκευαστεί µέσα σε λίγους
µήνες, ούτε θα πάµε σε απευθείας αναθέσεις, όπως έγιναν επί
Ολυµπιακών Αγώνων, για να έχουµε αδιαφανείς διαδικασίες.

Εποµένως, προφανώς δεν έχουµε µέσα στον προϋπολογισµό
αυτές τις πιστώσεις και ξέρουµε ότι αυτά είναι τα ελάχιστα, διότι
οι Μεσογειακοί Αγώνες και το όραµα των Μεσογειακών Αγώνων,
όπως ξεκίνησε εξαρχής, ήταν διαφορετικό. Έχουµε προσγειω-
θεί στην πραγµατικότητα και στην οικονοµική κρίση, ζητώντας
τα ελάχιστα. Λέµε για µία οικονοµική κρίση, αλλά ζητάµε την ανά-
πτυξη µίας περιοχής µέσω έργων υποδοµής, διότι τα αθλητικά
έργα ήταν η ευκαιρία να δηµιουργηθούν έργα υποδοµής και να
δηµιουργηθεί ένα γεγονός, το οποίο είναι µοναδικό στην Ελλάδα,
έξω από την Αθήνα, για να γίνει γνωστή η περιοχή και να ανα-
βαθµιστεί η Θεσσαλία, ως τρίτος πόλος ανάµεσα στην Αθήνα και
στη Θεσσαλονίκη.

Εάν, λοιπόν, ο προϋπολογισµός αυτός δεν έχει τέτοια κονδύ-
λια για να προωθήσει αυτήν την ανάπτυξη, σηµαίνει ότι οδηγού-
µαστε πάλι σε ύφεση και δεν δίνουµε ούτε το ελάχιστο για να
αναπτύξουµε µία περιοχή η οποία έχει ανάγκη και φθάνουµε πάλι
στο αθηνοκεντρικό κράτος. Και είµαι σίγουρος ότι εάν αυτοί οι
Μεσογειακοί Αγώνες είχαν προγραµµατιστεί για την Αθήνα, θα
είχαν σπεύσει όλοι τώρα να βρουν κονδύλια, να κάνουν τις δια-
δικασίες για να τις εκτελέσουν.

Επειδή βρίσκονται στην περιφέρεια, γι’ αυτό είµαι σίγουρος
ότι δεν θα γίνουν οι Μεσογειακοί Αγώνες και σε λίγο θα βρείτε να
λέτε άλλες δικαιολογίες.
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Βέβαια, εσείς είστε Υπουργός Τουρισµού και δεν ξέρετε τις
διαδικασίες των έργων. Μήπως γι’ αυτό το λόγο διαδίδονται οι
διάφορες φήµες, ότι θα έρθουν εκεί κρουαζιερόπλοια αντί για το
Μεσογειακό Χωριό; Μήπως είναι αλήθεια οι φήµες ότι πρόκειται
να πάνε οι αθλητές σε ξενοδοχεία; Μήπως είναι αλήθεια ότι οι
Μεσογειακοί Αγώνες δεν θα γίνουν στο Βόλο και τη Λάρισα, αλλά
θα γίνουν στο κέντρο;

Εγώ µιας και είπατε για τον κ. Αντάντι, θα σας διαβάσω ποιο
ήταν το προγραµµατισµένο του ραντεβού και η επιστολή του. Μη
µου πείτε ότι δεν ήταν για τις 18 του µηνός και θα γίνει στις 13
του µηνός! Θα γίνει στις 13 του µηνός γιατί δεν είστε έτοιµοι να
του απαντήσετε.

∆ιαβάζω την επιστολή του κ. Αντάντι στον Πρόεδρο της διοι-
κούσας επιτροπής των Ολυµπιακών Αγώνων. Του λέει: «Θα συµ-
φωνήσετε µε εµένα ότι η ∆ΕΜΑ έχει επιδείξει µεγάλη υποµονή.
Είµαι όµως υποχρεωµένος να θεωρήσω ότι η ηµεροµηνία της
15ης Νοεµβρίου είναι πραγµατικά η τελευταία και ήδη καθυστε-
ρηµένη για την εφαρµογή διοικητικών και προκαταρκτικών, οι-
κονοµικών βηµάτων για να ξεκινήσουν εργασίες κατασκευής
Μεσογειακού Χωριού και προβλέπεται να γίνουν τον Ιανουάριο
του 2011, σύµφωνα µε τον αρχικό προϋπολογισµό. Αν περάσει η
ηµεροµηνία της 15ης Νοεµβρίου είναι δύσκολο δεδοµένου του
ανεκτέλεστου χρόνου υλοποίησης να εξασφαλίσουµε ότι θα µεί-
νει αρκετός χρόνος για χωροταξικό σχεδιασµό». Και τελειώνει:
«Για το λόγο αυτό σας καλώ ακόµη µια φορά να υλοποιήσετε τη
δέσµευσή σας και µε τη µαχητικότητά σας να υπερασπιστείτε
τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013 και να σας προτρέψω να
επέµβετε σε µια πολύ δυναµική για τις αρµόδιες αρχές...» -αρ-
µόδιες αρχές είστε εσείς- «…για την απόκτηση µιας επίσηµης
απάντησης. Σας ζητώ µε επιµονή να µας αποστείλετε µια επι-
στολή το αργότερο τρεις µέρες µετά τις 15 Νοεµβρίου, γνωστο-
ποιώντας µας την τελική απάντηση των συζητήσεων του
προϋπολογισµού, ελλείψει της οποίας η ∆ΕΜΑ θα είναι υποχρε-
ωµένη να προσδιορίσει συγκεκριµένα µέτρα».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τώρα έχουµε 22 Νοεµβρίου. Έχουν περάσει αυτές οι προθε-
σµίες. Και εν πάση περιπτώσει, λυπηθείτε και τον κ. Αντάντι να
έρχεται συνέχεια και να αναβάλλεται η άφιξη του, µια στις 13 του
µήνα, µια στις 18 και µετά τον καινούργιο χρόνο. Πρόεδρος µιας
επιτροπής είναι, ο οποίος παρακαλάει την ελληνική Κυβέρνηση
να γίνουν οι Μεσογειακοί Αγώνες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε τελειώσει, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Αν δεν θέλετε, πείτε ότι δεν µπορούµε
να τους κάνουµε λόγω οικονοµικής κρίσης να το πάρει και αυτός
απόφαση να τους πάει σε άλλο µέρος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα πρέπει να διευκρινιστεί ότι οποιαδήποτε συνά-
ντηση γίνεται µε επιτροπές αυτού του επιπέδου και αυτού του
είδους είναι µια συνάντηση όπου συζητάς, διαπραγµατεύεσαι,
κερδίζεις χρόνο όταν χρειάζεσαι να κερδίσεις χρόνο, βάζεις θέ-
µατα που ενδεχοµένως τα βρήκες µπροστά και δεν τα είχες υπ’
όψιν σου. Υπό αυτή την έννοια δηλώνω ότι είµαι απολύτως βέ-
βαιος πως εσείς από αγάπη προς την ιδιαίτερη πατρίδα σας θέ-
τετε αυτά τα ζητήµατα και όχι επειδή θέλετε να µας φέρετε σε
δύσκολη θέση απέναντι στη ∆ΕΜΑ. Είµαι βέβαιος γι’ αυτό και το
ξεκαθαρίζω.

Επίσης πρέπει να σας διευκρινίσω ότι έχω την αρµοδιότητα
του αθλητισµού. Είµαι Υφυπουργός Πολιτισµού, Τουρισµού και
έχω και την αρµοδιότητα του αθλητισµού. Συνεπώς, έχω αρµο-
διότητα για να συζητάω για τους Μεσογειακούς Αγώνες και κατά
πάσα πιθανότητα, όταν θα χρειαστεί, θα είµαι εγώ αυτός που θα
κάνει οποιαδήποτε περαιτέρω συζήτηση.

Θα ήθελα όµως να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι τα έργα, οι
µελέτες, οι αδειοδοτήσεις έχουν ξεκινήσει, έχουν προχωρήσει.
∆εν είναι ότι δεν υπάρχει κάτι. Είναι κάποια πράγµατα που έχουν

γίνει και έχουν γίνει ακριβώς στο χρόνο που έπρεπε να γίνουν.
Σας είπα πριν ότι είµαστε εµπρόθεσµοι στα περισσότερα. Είναι
προφανές ότι σε κάποια δεν είµαστε εµπρόθεσµοι. Εκεί θα συ-
ζητήσουµε και θα προσπαθήσουµε να κερδίσουµε χρόνο. Άλλω-
στε, η χώρα µας κάνει έναν ολόκληρο αγώνα για να κερδίσει
χρόνο, χρόνο που χρειάζεται προκειµένου να καταφέρουµε να
πορευθούµε και να επιβιώσουµε.

Θα σας πω όµως ότι εµείς προσπαθούµε να ολοκληρώσουµε.
∆εν είµαστε στα καλύτερά µας. Αυτό το ξέρετε. Ξέρετε όµως και
τι παραλάβαµε. ∆ηλαδή, γνωρίζετε –είµαι απολύτως βέβαιος- ότι
η συµφωνία που έγινε το 2006 -και δεν ήταν η δική µας Κυβέρ-
νηση που την έκανε- ήταν µια λεόντειος συµφωνία. Ήταν µια συµ-
φωνία άρον-άρον, άντε να πάρουµε αυτό, να κάνουµε τους
Μεσογειακούς Αγώνες και δεχόµαστε ό,τι µας πρότειναν, χωρίς
να µελετάµε.

Και το χειρότερο όλων δεν είναι ότι δεν µελετούσαµε. Είναι ότι
δεν είχε συνειδητοποιήσει η τότε ελληνική Κυβέρνηση, εάν ο κρα-
τικός κορβανάς θα έχει τη δυνατότητα του χρόνου, του αντίχρο-
νου, να αντιµετωπίσει αυτά.

Εµείς, όµως, σας διαβεβαιώνω για άλλη µία φορά ότι µέσα σε
αυτήν την τραγική οικονοµική κατάσταση προχωρούµε, έχουν
µπει τα χρήµατα που θα έπρεπε να µπουν στον προϋπολογισµό
για το 2011 και υπάρχει η πρόβλεψη για τα χρήµατα που θα κα-
λύψουν το µετοχικό κεφάλαιο της «ΒΟΛΟΣ Α.Ε.». Συνεπώς θέλω
να είστε βέβαιος ότι εξαντλούµε όλα τα περιθώρια για να κατα-
φέρουµε να είµαστε όσο συνεπείς γίνεται. Ελπίζουµε ότι στο
τέλος θα καταφέρουµε να το αποδείξουµε αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ανακοινώσω προς το

Σώµα ότι οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων, Εσωτερικών, Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και
Αποκέντρωσης, Οικονοµικών και Εθνικής Άµυνας κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: «Εξορθολογισµός και βελτίωση στην απονοµή της ποι-
νικής δικαιοσύνης».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων

ερωτήσεων.
∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.37’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 23 Νοεµβρίου 2010, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος:

Α) Ώρα 12.00’: Ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής
των Ελλήνων µε την ευκαιρία της συµπλήρωσης των πενήντα
ετών από την ίδρυση της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας µε οµιλητή τον
Πρόεδρο της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµήτρη Χριστόφια.
Στη συνεδρίαση θα παραστεί και ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας
κ. Κάρολος Παπούλιας.

Β) Ώρα 18.00’:
α) Κλήρωση ενώπιον της Ολοµέλειας της Βουλής, από τον

Πρόεδρό της, µεταξύ των µελών του Αρείου Πάγου, της Εισαγ-
γελίας του Αρείου Πάγου και του Συµβουλίου της Επικρατείας,
που έχουν διορισθεί ή προαχθεί στο βαθµό που κατέχουν πριν
από την υποβολή της πρότασης για άσκηση δίωξης, για την ανά-
δειξη πέντε τακτικών και τριών αναπληρωµατικών µελών του ∆ι-
καστικού Συµβουλίου, καθώς και του ασκούντος καθήκοντα
εισαγγελέα και του αναπληρωτή του, σύµφωνα µε τα άρθρα 86
παράγραφος 4 του Συντάγµατος, 158 παράγραφος 1 και 2 του
Κανονισµού της Βουλής και 8 του ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη
των Υπουργών», µετά την από 16 Νοεµβρίου 2010 απόφαση της
Ολοµέλειας της Βουλής, για την άσκηση ποινικής δίωξης κατά
των πρώην Υπουργών Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ.κ.
Ευάγγελου Μπασιάκου και Αλέξανδρου Κοντού και κατά του
πρώην Υφυπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, κ. Πέτρου
∆ούκα, για αξιόποινες πράξεις, σχετικά µε την υπόθεση της
Μονής Βατοπεδίου.

ii) Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και
iii) Νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη

που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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